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Detenido por 
blanqueo el 
dueño de un 
local de lujo 
de Barcelona

J. A. H. / O. G.
Madrid / Barcelona

Arman Mayilyan, de origen 
armenio y dueño de uno de 
los restaurantes más lujosos 
de Barcelona —el Yubari, de 
comida asiática—, fue deteni
do ayer en una operación con
tra una poderosa organiza
ción criminal, formada en su 
mayoría por personas de ori
gen ucraniano y ruso y dedi
cada al blanqueo de capitales 
y otras actividades delictivas. 
Las investigaciones están co
ordinadas por la Fiscalía Anti
corrupción y el Juzgado de 
Instrucción 21 Barcelona. En 
S’Agaró, en plena Costa Brava 
(Girona), también fue deteni
do otro importante miembro 
de la banda, hijo del exalcal
de de Kiev Stephan Cherno- 
vettsky.

Agentes de los Mossos 
d’Esquadra, de la Unidad de 
Delincuencia Especializada y 
Violenta (Udev) y de la Uni
dad de Delincuencia Econó
mica y Fiscal (Udef), las dos 
últimas de la Policía Nacio
nal, detuvieron a otras nueve 
personas y realizaron al me
nos 16 registros en domicilios 
y empresas. Los investigado
res consideran acreditado 
que la banda ha incurrido en 
los delitos de organización 
criminal, blanqueo de capita
les, falsedad en documentos 
oficiales y mercantiles y con
tra la Hacienda Pública. La 
forma de hacerlo fue median
te la compra o constitución 
de varias sociedades, con el 
uso de testaferros, para crear 
un entramado empresarial 
con el que se ha tratado de 
dar apariencia legal a fondos 
de origen ilícito procedentes 
de otros países, principalmen
te Chipre e Islas Vírgenes. Es
tos fondos eran luego inverti
dos en propiedades inmobilia
rias en España. La policía sos
pecha que la cantidad blan
queada por la banda asciende 
a los 10 millones de euros.

Rafael Ribó, Ada Colau y Gerardo Pisarello, ayer en la reunión sobre los manteros. / albert garcia

Colau anuncia una intervención 
policial contra el ‘top manta’

A. L. CONGOSTRINA, Barcelona
La alcaldesa de Barcelona, Ada Colau, anunció ayer 
que está ultimando un “dispositivo policial” para 
evitar que los vendedores ambulantes ilegales se 
instalen a lo largo y ancho del paseo de Joan de 
Borbó, en el barrio de la Barceloneta. Esa actua

ción, según dijo Colau, será inminente. La alcalde
sa ayer se reunió con el consejero de Interior, Jor- 
di Jané; el subdelegado del Gobierno, Emilio Abla
nedo, y varios alcaldes de municipios afectados por 
el top manta. Esta concluyó con el compromiso de 
“tolerancia cero” contra el fenómeno.

Rafael Ribó, defensor del pueblo 
en Cataluña, se felicitaba ayer 
por haber conseguido reunir en 
una misma mesa de trabajo a to
das las Administraciones con el 
objetivo de “erradicar de una so
ciedad madura el fenómeno del 
top manta, que implica explota
ción social, comercio ilegal, inci
vismo y falta de respeto a las re
glas socioeconómicas”. El síndic 
aseguró que ese fenómeno no se 
puede afrontar con políticas ex
clusivamente municipales y apos
tó por afrontar el problema desde 
“la acción social, acciones policia
les coordinadas y acciones comu
nicativas que fomenten el consu
mo responsable”.

El consejero de Interior, Jordi 
Jané, afirmó que el top manta “ge
nera una concepción de la socie
dad” inadecuada. Constató el per-

juicio que crea a los empresarios 
y anunció que en breve se realiza
rán “patrullajes mixtos que satu
rarán las zonas donde se colocan 
los vendedores ilegales”.

Actuación inmediata
Colau compareció junto con el al
calde de Sitges, Miquel Forns, el 
teniente de alcalde de Salou, Fran
cisco González, y la alcaldesa de 
Roses, Montserrat Mindan. “Tene
mos la voluntad de resolver el pro
blema no solo en nuestro munici
pio, porque si lo hacemos así el 
problema saltará al municipio ve
cino”, aseguró Colau. Sobre el pro
blema de la Barceloneta, Colau 
anunció: “Estamos ultimando un 
dispositivo policial para que de
jen de instalarse en la zona por
tuaria [los manteros] realizando

allí la actividad ilegal”. La actua
ción se hará de forma inmediata.

El subdelegado del Gobierno 
en Cataluña, Emilio Ablanedo, cri
ticó a Colau y pidió recuperar la 
colaboración que antes se tenía 
con los gobiernos de Barcelona. 
Ablanedo recordó que en 2014 
Guardia Civil y Policía Nacional 
participaron en 60 dispositivos 
conjuntos con la Guardia Urbana, 
mientras que desde que entró en 
la alcaldía Barcelona en Comú so
lo lo han hecho en dos.

Lo cierto es que la interven
ción de los cuerpos estatales en 
Cataluña suele estar ligada al in
cumplimiento de la ley de Extran
jería, lo cual supondría que el 
Ayuntamiento participaría en 
una operación que podría acabar 
con internamientos en el CIE, cu
yo cierre reclama Colau.

El portavoz de 
Junts pel Sí 
renuncia a la 
dirección del 
nuevo partido

EL PAÍS, Barcelona 

El portavoz de Junts pel Sí en 
el Parlament, Jordi Turull, re
nunció ayer a su candidatura 
de coordinador general del 
nuevo Partit Demócrata 
Catala (PDC). Aseguró que lo 
hacía de manera voluntaria y 
que le gusta más “hacer y tra
bajar, que estar” en el cargo. 
Sin embargo, la renuncia refle
ja la guerra soterrada que vi
ve la formación para configu
rar la nueva cúpula.

Turull estaba llamado a 
ser el número tres después de 
Artur Mas (presidente) y de 
Neus Munté (vicepresidenta), 
pero está muy ligado a la anti
gua Convergencia y podría ha
ber sufrido un voto de castigo 
de la militancia el próximo 
día 23.

La renuncia de Turull coin
cidió con el anuncio de la dipu
tada de Junts pel Sí en el Parla- 
ment y exportavoz de CDC 
Marta Pascal de presentarse a 
ese cargo de coordinadora ge
neral del PDC haciendo tán
dem con el también diputado 
David Bonvehí, dos nombres 
avalados por la renovada di
rección de Convergéncia. Con 
este anuncio son ya tres las 
candidaturas que aspiran a li
derar el PDC y que deberán 
formalizarse hoy. A la de Pas- 
cal y Bonvehí, se suma la de 
Ignasi Planas, presidente de 
Reagrupament, un partido es
cindido de Esquerra, y una ter
cera articulada alrededor del 
exconsejero de Justicia de la 
Generalitat Germa Gordó.

Gordó fue el hombre que 
guardó, durante los años que 
fue gerente de CDC, todos los 
secretos del partido, especial
mente los referidos a su finan
ciación, pero sus aspiraciones 
han quedado debilitadas des
pués de aparecer en una de 
las conversaciones entre el mi
nistro del Interior, Jorge Fer
nández Díaz, y el exdirector 
de la Oficina Antifraude Da
niel de Alfonso.

La Generalitat usó 
argumentos falsos 
para ceder un hospital
PSC, Sí que es Pot y la CUP piden que el 
consejero de Salud acuda al Parlamento

Restaurante Yubari
Los investigadores sitúan el 
restaurante Yubari, del que 
han ordenado el cierre, en el 
centro de la trama. El estable
cimiento, abierto en noviem
bre de 2014 y situado en la 
Avenida Diagonal, se presen
ta como un “espectáculo para 
los sentidos”, con un cuidadí
simo diseño interior y alta co
cina japonesa. Mayilyan es 
un exitoso hombre de nego
cios muy reconocido en Ar
menia y que en Barcelona ha 
desarrollado en los últimos 
cuatro años una intensa acti
vidad empresarial y social, 
que incluye el patrocinio de 
un club de luchas olímpicas 
en la capital catalana, al que 
ha sufragado varios viajes a 
su país y a otros Estados del 
este de Europa.

ORIOL GÜELL, Barcelona 

La Consejería de Justicia de la Ge- 
neralitat utilizó argumentos fal
sos para autorizar en 2014 la ce
sión de un megacontrato sanita
rio de 500 millones a 30 años des
de una fundación sin ánimo de 
lucro a una empresa del grupo He-

stia. Así lo demuestran documen
tos a los que ha accedido EL PAÍS, 
que ayer avanzó el caso. Justicia 
afirma en su resolución que la 
Fundación Sociosanitaria de Bar
celona (FSSB), que en 2003 ganó 
el concurso público para gestio
nar el centro sociosanitario Hes-

tia Duran i Reynals, renunciaba 
a prestar servicios asistenciales 
para “volver a sus fines iniciales 
en el momento de su constitu
ción [en 1997], que eran exclusi
vamente de tutela” de pacientes 
psiquiátricos. El texto también 
sostiene que la asistencia que FS- 
SB prestaba en el hospital “no 
genera una rentabilidad sufi
ciente para la fundación” y que 
seguir con ella “hubiera agrava
do aún más la situación econó
mico-patrimonial de la entidad”.

Ninguno de los tres argumen
tos se corresponden con la reali
dad, admitió ayer un portavoz 
de Hestia. “Nuestros fines nunca 
fueron exclusivamente de tutela. 
Eso no estaba en nuestra peti
ción”, afirmó este portavoz, que 
también descartó que “las razo
nes económicas estuvieran de-

trás del cambio de contrato”. FS- 
SB cedió el 1 de junio de 2015 a la 
empresa SSR Hestia —tras reci
bir el visto bueno de Justicia y 
de la consejería de Salud— la ad
judicación pública cuando aún 
quedaban más de 20 años de con
trato por cumplir, lo que reporta
rá a la empresa una facturación 
de 330 millones hasta 2036.

La fundación mantenía una 
sólida situación financiera, con 
más de un millón de resultados 
positivos en los dos últimos ejer
cicios. Este dinero, que estaba 
obligada a reinvertir en sus fi
nes asistenciales, podrá ahora 
ser convertida en beneficios por 
SSR Hestia. El PSC, Catalunya Sí 
Que es Pot y la CUP solicitaron 
ayer la comparecencia en el Par- 
lament del consejero de Salud, 
Toni Comin.
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VALENTÍ ENRICH

Después de una semana haciendo test en moto por Marruecos a más de 50º grados, Laia Sanz se relaja en el Mediterráneo practicando jet ski en la Bahía de Roses

¿Vacaciones?
Me lo he montado bien y, pese a que después del Dakar me fui unos días a Fuerteventura, ahora dispongo de un par de semanas para desconectar. Llevo un mes y medio muy intenso y necesito 

desconectar porque desde agosto no pararé hasta el Dakar.¿Es un lujo tener vacaciones cuando la gente no tiene?Este verano sí coincido, pero habitualmente hago fiesta cuando el resto trabaja. Mis 

amigos me dicen ‘qué bien vives’, sin darse cuenta que cuando hacen fiesta yo estoy liada. En período de vacaciones me da un poco de envidia las fotos que se cuelgan en el grupo de WhatsApp de los amigos.

laia sanz

VERANOlOs PAsAtiEmPOs ► Págs. 20-21 El álbum dE fOtOs ► Pág. 22
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►

JOsEP ViAPlANAlAuRA lÓPEZ
Roses (Girona)

tOdO mENOs dEPORtE

“Las vacaciones sonpara desconectar”
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VALENTÍ ENRICH

Después de una semana haciendo 
test en moto por Marruecos a más 
de 50º grados, Laia Sanz se relaja 
en el Mediterráneo practicando 
jet ski en la Bahía de Roses

¿Vacaciones?

Me lo he montado bien y, pese 
a que después del Dakar me fui 
unos días a Fuerteventura, ahora 
dispongo de un par de semanas 
para desconectar. Llevo un mes 
y medio muy intenso y necesito 

desconectar porque desde 
agosto no pararé hasta el Dakar.
¿Es un lujo tener vacaciones 

cuando la gente no tiene?

Este verano sí coincido, pero 
habitualmente hago fiesta 
cuando el resto trabaja. Mis 

amigos me dicen ‘qué bien vives’, 
sin darse cuenta que cuando 
hacen fiesta yo estoy liada. En 
período de vacaciones me da 
un poco de envidia las fotos 
que se cuelgan en el grupo de 
WhatsApp de los amigos.

LAIA SANZ

VERANO
LOS PASATIEMPOS ► PÁGS. 20-21 EL ÁLBUM DE FOTOS ► PÁG. 22
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LA LEYENDA   ► PÁG. 23

►

JOSEP VIAPLANA
LAURA LÓPEZ

Roses (Girona)

TODO MENOS DEPORTE

“Las vacaciones son 
para desconectar”
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¿Cuándo prefieres las 

vacaciones en febrero o en 

agosto?

Prefiero hacerlas en febrero. Me 
gusta hacer vacaciones cuando 
la gente no hace, así hay menos 
aglomeraciones… Para mí las 
vacaciones son para relajarse. 
Por ejemplo, Ibiza es un lugar 
que me gusta pero al que no iría 
nunca en agosto porque hay 
demasiada gente y demasiado 
follón. Siguiendo el mismo 
paralelismo, en verano soy más 
de ir a Menorca que a Ibiza.
Te gusta la tranquilidad...

Si hago vacaciones me 
gusta ir a un lugar tranquilo, 
ciertamente, aunque si es para 
irme un par de días con las 
amigas también me apetece 
ir de fiesta. Todo tiene su 
momento.
¿Qué llevas mejor, el calor o 

el frío?

Me gusta más el calor, sin 
duda. Pese a que esté de 
vacaciones me encanta hacer 
mucho deporte y con el buen 
tiempo siempre encuentras 
más cosas que hacer al aire 
libre. El verano es más para la 

bicicleta de carretera y jet ski, 
mientras que en invierno me 
encanta practicar el esquí de 
montaña. Cada época del año 
tiene sus cosas buenas por 
hacer, aunque reconozco que 

no me gustan ni la primavera 
ni el otoño porque lo paso mal 
por la alergia.
¿Eres de las que no haces 

nada en vacaciones o te de-

cantas por lo que se llama 

‘vacaciones activas’?

Lo reparto un poco, ya que 
cuando llevas demasiados días 
sin hacer nada te cuesta volver 
a reemprender la actividad. Me 
gusta estar unos días sin hacer 
nada, pero si son demasiados 
me agobio. Un año me fui, por 
ejemplo, a hacer el Camino de 
Santiago en bicicleta y es una 

experiencia que recomiendo.
Huyes de los viajes 

tradicionales...

Viajo tanto durante el año 
que me da pereza coger un 
avión para descansar, aunque 
reconozco que lo he hecho 
para irme a la Riviera Maya. Me 
apetece el relax, pero no lejos 
de casa. Normalmente la gente 
está siempre en casa y tiene 
ganas de irse lejos durante las 
vacaciones y yo, al contrario, 
es cuando tengo tiempo de 
disfrutar de mi casa.
¿Te irías de vacaciones al 

desierto?

Por descontado. Me encanta. 
Este mes de julio he estado 
entrenando en Marruecos, a 
más de 50 grados, y no me 
importaría haberme quedado 
unos días en coche y en plan 
relax. Cuando vas a entrenar 
no tienes tiempo para nada, 
levantándote a las 5 y media 
de la madrugada y regresando 
al hotel casi de noche.
¿Puedes recomendar un 

lugar perdido para irse de 

vacaciones?

Me gusta mucho Escocia, que 
descubrí con los Seis Días 
de Trial, y, evidentemente, 
algunos paisajes por los 

►

“Me agobia estar 
sin hacer nada”

En el Dakar 
ves paisajes 
únicos a los que 
pienso volver 
como turista

Preiero el 
calor, ya que 
con el buen 
tiempo hay más 
cosas que hacer

Laia Sanz 
practicando 
ayer jet ski en 
aguas de la 
Bahía de Roses. 
Es una forma 
de combinar el 
entretenimiento 
con el trabajo de 
puesta a punto 
físico // VALENTÍ 
ENRICH 

“Viajo tanto 
durante el año que 
en verano me da 
pereza coger un 
avión para poder 
descansar”

1¿Mar o montaña?

Me encantan las dos cosas

2¿Playa o piscina?

En función de dónde estés y con quién estés

3¿La siesta es innegociable?

Normalmente no hago

4¿Madrugar o apurar el sueño?

Madrugar

5¿Vino o sangría?

Ninguno

6¿Paella de carne o de marisco?

De carne

7¿Chiringuito o restaurante de moda?

Depende del momento y la compañía

8¿Libro o Ipad?

Libro

9¿Bicicleta o moto?

Las dos
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El primer parque temático del deporte - Anillo Olímpico de Barcelona
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50.000 i 70.000 euros, tot
i que s’està en procés de
negociació. Pel que fa als
220.000 euros que estava
previst aportar de les ar-
ques municipals per finan-
çar el festival, l’alcalde va
explicar que es continua-
ran destinant a promoció
econòmica, tot i que no va
voler avançar si serà a un
esdeveniment concret ja
existent o a un de nou. ■

esta al Cel
— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les frases

El director de la Festa al
Cel, Daniel Ventura, va ad-
metre ahir que se sentia
“trist i decebut” per la de-
cisió que ha pres l’Ajunta-
ment de Mataró respecte a
la suspensió del festival.
“No ens ho esperàvem i
menys quan falten dos
mesos per celebrar-se”, va
dir. Amb un programa gai-
rebé tancat i amb l’assis-
tència confirmada
d’avions provinents, per
exemple, de Bèlgica, Polò-
nia o França, es fa difícil
entendre per a l’organitza-
ció que s’hagi tirat pel
dret. Malgrat aquest en-
trebanc inesperat, Ventu-
ra defensa que continua-
ran “lluitant per popularit-
zar l’aviació” i per apropar
el sector des d’un punt de
vista lúdic al gran públic.
“Si no és a Mataró, serà en
un altre lloc”, va apuntar.

La precipitació amb la
qual s’ha prescindit de la
festa no els ha donat mar-
ge de maniobra per trobar
un altre lloc alternatiu i
donen per cancel·lada de-
finitivament l’edició d’en-
guany a l’espera de trobar
l’any vinent una altra ciu-
tat que s’engresqui en el
muntatge d’un esdeveni-
ment d’aquestes caracte-
rístiques. Ventura recor-
da que pocs com la Festa al
Cel són capaços d’atraure
més de 100.000 persones
en un cap de setmana i
que, malgrat que s’hagi dit
que el festival té un pres-

“La decisió ha
requerit molt de
diàleg entre els dos
socis i l’hem afrontat
amb responsabilitat”

David Bote
ALCALDE DE MATARÓ

“Hauríem preferit no
haver de prendre la
decisió, ja que la Festa
al Cel és una eina de
promoció de ciutat”

Joaquim Fernàndez
PRIMER TINENT D’ALCALDE

supost elevat, el director i
vicepresident de l’Aero-
club Barcelona-Sabadell
ho nega rotundament. “El
festival pròpiament dit té
un cost d’uns 80.000 eu-
ros i la resta, fins arribar al
més de mig milió d’euros,
correspon a la despesa en
infraestructures”, apun-
ta. Convençut que aquest
és un projecte viable eco-
nòmicament, admet tam-
bé les dificultats per tro-
bar un emplaçament nou,
que entre d’altres requeri-
ments ha de ser capaç
d’acollir un gran nombre
d’espectadors que puguin
gaudir de l’espectacle
d’una manera segura, no
ha d’interferir en el tràfic
aeri i ha d’estar a prop d’un
aeroport.

Agafat al vol
Mataró no va perdre
l’oportunitat i va agafar el
relleu de Barcelona com a
seu de l’exhibició aèria, la
més antiga i important de
l’Estat espanyol, ara fa
tres anys. La capital cata-
lana se’n va desdir després
que el Ministeri de Fo-
ment hi posés algunes tra-
ves i argumentés raons
mediambientals i manca
de capacitat operativa de
l’aeroport del Prat. Des-
prés d’una primera edició
que la pluja va esguerrar,
la de l’any passat es va tan-
car amb 123.000 visi-
tants, dels quals 30.000
van venir de fora. Malgrat
l’èxit de públic la campa-
nya en contra del festival
no ha parat de créixer. ■

“Estem tristos i
decebuts amb
l’Ajuntament”
Lluís Martínez
MATARÓ

Un dels avions
participants en
l’edició de l’any
passat a
Mataró ■ Q. P. L’objectiu és “eradicar el fe-

nomen del top manta, im-
propi d’una societat demo-
cràtica i madura com és Ca-
talunya”, en paraules del
síndic de greuges, Rafael Ri-
bó. Ara caldrà veure com es
concreta aquesta declara-
ció d’intencions, assumida
per les diferents adminis-
tracions que van participar
ahir en la reunió per abor-
dar el fenomen de manera
coordinada. La trobada
–convocada pel defensor del
poble català– va servir per
donar una imatge d’unitat i
per expressar la voluntat de
treballar conjuntament. El
missatge és clar: hi haurà
“tolerància zero” amb la
venda ambulant irregular.

La reunió va aplegar re-
presentants de la Generali-
tat, de la Delegació del Go-
vern espanyol, d’ajunta-
ments que han de fer front
al fenomen –inclòs el de
Barcelona–, de cossos poli-
cials, d’entitats municipa-
listes i del port. “Tothom ha
celebrat que es fes la troba-
da perquè és la primera ve-
gada que s’expressa una via

de coordinació global a Ca-
talunya de tots els nivells de
l’administració”, va subrat-
llar el síndic. Totes les parts
van coincidir que el top

manta és un fenomen com-
plex, però també en el fet
que les administracions
han de treballar plegades
per plantejar accions socials
–una alternativa laboral re-
gularitzada per als vene-
dors– i per sensibilitzar el
consumidor perquè no
compri aquests productes.
En la reunió es va apostar, a
més, per una coordinació
decidida dels cossos poli-
cials que eviti la implantació
dels venedors i lluiti contra
les “màfies” que importen i
distribueixen el material.

Els ajuntaments de Bar-
celona, Salou, Roses i Sit-
ges, juntament amb la Ge-
neralitat i la Delegació del
Govern espanyol formaran
un grup de treball reduït. El
síndic ha convocat una altra
reunió pel 22 de novembre,
que servirà per fer balanç de
la situació.

“La trobada ha servit per
posar experiències en comú
i per prendre consciència
que és un problema de país”,
va explicar l’alcaldessa de
Barcelona, Ada Colau.
L’acompanyaven l’alcaldes-
sa de Roses, Montserrat
Mindan; l’alcalde de Sitges,
Miquel Forns, i el regidor de
Seguretat Ciutadana de Sa-
lou, David González. ■

L. Sayavera
BARCELONA

Front comú per esborrar
el ‘top manta’ del mapa
a Administracions i cossos policials es coordinen per
primer cop per lluitar contra el fenomen

BARCELONA

Les administracions es van reunir ahir a la seu del Síndic de

Greuges per abordar el ‘top manta’ ■ P. SOLÀ / ACN

La incomoditat d’alguns
pares i membres de la jun-
ta del Ball de Bastons In-
fantil de Banyeres del Pe-
nedès amb el que repre-
senta l’estelada va acabar
excloent una nena del ball
inaugural de la festa ma-
jor, el cap de setmana pas-

sat. La història es remun-
ta a l’estiu passat, quan la
nena va ballar amb un mo-
cador amb una estelada
que li acabaven de regalar
al cap. El fet que la nena
lluís el mocador va inco-
modar algunes famílies,
que es van queixar en el
grup de WhatsApp de l’en-
titat fins al punt que el
grup es va tancar, segons
explica el pare de la nena,
Jordi Inglada. Aquestes fa-
mílies, ofeses amb l’estela-
da, han acabat imposant
el compliment estricte
dels estatuts i la normati-

va del grup, on diu que els
balladors només poden
portar el vestit propi del
ball.

La junta del Ball de Bas-
tons de Banyeres explica
que és una entitat “que està
al marge de política i religió”,
i la Coordinadora de Balls de
Bastons de Catalunya diu
que respecta la llibertat d’ex-
pressió de tothom però que
s’acull al reglament intern
de l’entitat”. ■

a El Ball de Bastons
de Banyeres diu que
s’ha de cenyir al vestit
de l’entitat

BANYERES DEL PENEDÈS

No la deixen
ballar perquè
porta l’estelada

Cati Morell / Taempus
BANYERES DEL PENEDÈS

Juliana, la bastonera 
vetada per portar l’estelada

al cap ■ FAMÍLIA INGLADA
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Ser socorrista ja no és tan
senzill com fa uns anys. La
feina s’ha professionalit-
zat per tal de donar més
seguretat al banyista, però
això ha comportat també
un efecte negatiu: hi ha
menys professionals dis-
ponibles i no es pot cobrir
tota la demanda estival.
Des de les empreses del
sector, s’assegura que
aquest estiu estan tenint
veritables problemes per
trobar socorristes a Cata-
lunya: “Hi ha moltes pisci-
nes d’hotels, càmpings,
cases rurals, a més de les
municipals, les platges... i
molt poca gent formada de
nou cada any.”

A Catalunya, actual-
ment el títol oficial només
es pot obtenir cursant una
formació professional
(FP) de grau mitjà. És l’ú-
nica via: ja no existeixen
els cursets que feia la Creu
Roja o algunes entitats es-

portives. A la demarcació
de Girona només hi ha
tres instituts que oferei-
xen l’FP de salvament i so-
corrisme: a Banyoles
(l’INS Pere Alsius), Lloret
(l’INS Rocagrossa) i Roses
(l’INS Illa de Rodes). El poc
volum de nous professio-
nals cada any no compen-

sa els que es van treure el
títol fa anys amb cursets i
ho van deixant perquè ho
tenien com a feina provi-
sional per uns anys.

Per tot plegat, moltes
empreses han d’optar per
recórrer a socorristes de
fora. “A nosaltres ens inte-
ressa trobar gent tan pro-
pera com sigui possible,
millor si és de la mateixa
ciutat, però cada cop és

més difícil”, subratllen. Hi
ha diverses comunitats on
encara es poden treure els
títols amb cursets i on, a
més, la demanda és més
baixa. També hi ha el cas
contrari: a Galícia la situa-
ció és pitjor que aquí, ja
que els títols antics han
deixat de valdre si els so-
corristes no es treuen un
certificat de professionali-
tat que els convalidi. Es
preveu que tard o d’hora
aquest certificat també es
demanarà aquí.

El fet de recórrer a so-
corristes d’altres punts de
l’Estat que no saben català
ha ocasionat ja dues polè-
miques lingüístiques a la
demarcació aquest estiu: a
Palamós i a Girona.

Curs de català, a Girona
Després que un usuari de
la piscina de la Devesa es
queixés fa un mes perquè
un socorrista li havia dit
que no l’entenia en català,
l’Ajuntament de la ciutat i
l’empresa responsable,

Emergències Setmil, de
Palma, han buscat socor-
ristes d’aquí i no n’han tro-
bat. “Fins i tot vam recór-
rer al SOC, i res”, subratlla
la regidora d’esports, Isa-
bel Muradàs, que destaca

la bona predisposició de
l’empresa. Al final, s’ha op-
tat perquè els tres socor-
ristes de fora contractats
–dos de Granada i un del
País Basc– facin un curs
de català a primera hora

del matí abans d’obrir la
piscina.

Muradàs, que assegura
que desenes d’ajunta-
ments catalans han hagut
de recórrer a socorristes
de fora de Catalunya, ex-
plica que si fa dos anys no
es va posar el català com a
requisit en el conveni amb
Emergències Setmil va ser
perquè creien que hi hau-
ria el risc qua algun estiu
no es pogués obrir la pisci-
na. Ara, després de la polè-
mica, s’ha estudiat posar-
ho a la pròrroga per un any
que s’acaba de signar, però
s’ha descartat perquè se-
ria una modificació subs-
tancial de les condici-
ons. ■

es busquen
socorristes
catalans

Lurdes Artigas
GIRONA

MANCANÇA · El fet que el títol ja només es pugui obtenir
amb una FP fa que no hi hagi prou titulats d’aquí per cobrir
tota la demanda estival i sovint s’hagi de recórrer a gent de
fora, cosa que ha causat algunes polèmiques lingüístiques

L’empresa encarregada del
servei de socorrisme a les
platges de Palamós, Pro-Acti-
va Serveis Aquàtics, no san-
cionarà el socorrista que, se-
gons denuncia una mare de
Taradell, diumenge es va ne-
gar a atendre el seu fill, a qui
havia picat una medusa, per-
què li va parlar en català. Se-

gons un comunicat, un cop
acabada la investigació de
l’incident, ha conclòs que
“l’actuació per part del treba-
llador, tot i no ésser l’òptima,
no és sancionable”. A més,
l’empresa lamenta que el tre-
ballador hagi rebut “amena-
ces contra la seva integritat
física” després de l’incident.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Sense sanció en el cas de Palamós

Un socorrista vigilant a la piscina de

la Devesa, ahir al migdia ■ M. LLADÓ

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Només tres
instituts de la
demarcació fan
l’FP de socorrisme

Societat El servei de salvament a les piscines i platges gironines

EL PUNT AVUI
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AGÈNCIES  

La Policia Nacional i els Mossos 
d’Esquadra van detenir ahir on-
ze persones en l’operació contra 
el blanqueig de capitals a Barce-
lona i la Costa Brava. Segons fonts 
de la Fiscalia, l’operació va estar  
dirigida contra un grup de ciuta-
dans russos i ucraïnesos que hau-
rien blanquejat almenys 10 mili-
ons d’euros mitjançant la cons-
titució o compra de societats, a les 
quals posteriorment s’incorpo-
raven els diners procedents d’ac-
tivitats il·lícites que destinaven 
a la compra d’habitatges. Ahir es 
van fer una quinzena d’entrades 
i escorcolls a Barcelona i a muni-
cipis de la Costa Brava. A la capi-
tal, van registrar el restaurant ja-
ponès Yubari, situat a l’avingu-
da Diagonal, a més d’altres al barri 

de Pedralbes. A la Costa Brava 
van fer escorcolls al Baix Empor-
dà, dos a s’Agaró i un tercer a Sant 
Pol. En un xalet de la urbanitza-
ció de Platja d’Aro, van detenir 
un dels suposats líders del grup 
criminal. Es tracta d’Stepan Cher-
novetsky, fill de l’exalcalde de Kí-
ev entre els anys 2006 i 2012. Els 
investigadors sospiten que el xa-
let escorcollat ahir, situat al nú-
mero 50 de l’avinguda Platges de 
s’Agaró, és un bé il·lícit obtingut 
gràcies a la trama de blanqueig 
de capitals. 

A Chernovetsky no li van pren-
dre declaració a comissaria per-
què com que el cas el porta la fis-
calia anticorrupció passarà di-
rectament a disposició del jutjat 
d’instrucció 21 de Barcelona, que 
és qui s’ha fet càrrec del cas. 

Segons Anticorrupció, en la 
investigació s’ha acreditat que la 
xarxa contra la qual es dirigeix 
l’operació ha constituït un en-
tramat empresarial, utilitzant 
persones interposades, en el qual 
s’han incorporat capitals d’ori-
gen il·lícit, procedents d’altres 
societats constituïdes principal-
ment a Xipre i les Illes Verges, pa-
ïsos que no cooperen amb Espa-

nya en matèria d’intercanvi d’in-
formació econòmica. 

Per poder aflorar el diner ne-
gre, la xarxa constituïa suposa-
dament societats o les adquiria 
per incorporar els capitals pro-
cedents de societats estrangeres 
i, posteriorment, invertia aquest 
capital en l’adquisició, mitjan-
çant préstecs irreals, d’immo-
bles a Espanya, on fins ara s’ha 
acreditat que s’han invertit més 

de 10 milions d’euros amb aquest 
procediment. Els membres de la 
xarxa, segons Anticorrupció, no 
han acreditat ingressos lícits que 
justifiquin el seu increment pa-
trimonial i han efectuat opera-
cions mercantils que perseguei-
xen simular l’origen legal dels 
fons, a través de préstecs irreals 
per justificar les injeccions de di-
ners en empreses per a l’adqui-
sició de béns.

BARCELONA ■  U N  É S  F I L L  D E  L’ E X C A L D E  D E  K I E V

Onze detinguts 

en una operació 

policial contra 

el blanqueig

Mossos d’Esquadra i Policia Nacional custodien una de les persones 
detingudes ahir en l’operació a Barcelona. FOTO: MARTA PÉREZ/EFE

Es tracta de ciutadans 
de nacionalitat russa 
i ucraïnesa que 
compraven immobles a 
través de societats amb 
capital d’origen il·lícit

■   La Generalitat, la Delegació del 
Govern espanyol i els ajuntaments 
de Barcelona, Sitges, Roses i Sa-
lou s’han constituït en un grup im-
pulsor per programar accions con-
juntes i coordinades per comba-
tre el top manta a Catalunya.  

  Així ho va explicar ahir el Sín-
dic de Greuges, Rafael Ribó, des-
prés de la reunió interadminis-
trativa convocada per abordar la 
problemàtica, que va assenyalar 
que els ajuntaments havien trans-
mès que «feia falta una coordi-
nació a tots els àmbits de l’admi-
nistració».  

  Va advocar per eradicar el fe-
nomen perquè «no és propi d’una 
societat democràtica i madura» 
perquè implica un comerç il·le-
gal, incivisme, falta de respecte 
a les normes elementals i a les re-
lacions socioeconòmiques.  

  Ribó va assegurar que aquest 
nucli impulsor queda encarregat 
de programar accions en el pla 
social, policial, pedagògic i de 
lluita contra les màfies que im-
porten i emmagatzemen, i va afir-
mar que ha emplaçat a una nova 
reunió interadministrativa per 
al 22 de novembre per fer balanç 
i seguiment. 

‘Problema de país’  
  L’alcaldessa de Barcelona, Ada Co-
lau, va assegurar que els consis-
toris advoquen per una actuació 
coordinada perquè és un «pro-
blema de país», definició en la 
qual va coincidir amb l’alcalde de 
Sitges, Miquel Forns.  

Colau va assegurar que el grup 
de treball pretén buscar «soluci-
ons àmplies», però són consci-
ents que no trobaran solucions 

màgiques a curt termini davant 
d’una problemàtica complexa 
com el top manta, i que l’ús de re-
cursos de manera coordinada pot 
ajudar.  

Regidor de Seguretat de Salou  
 L’alcaldessa de Roses, Montser-
rat Mindan, i el tinent d’alcalde 
de Salou de l’Àrea de Seguretat 
Ciutadana, David González, van 
apostar per la recerca de soluci-
ons transversals i «treballar tots 
a una».  

  El conseller d’Interior de la Ge-
neralitat, Jordi Jané, va destacar 
la tolerància zero amb el top man-
ta perquè fa mal al comerç i l’eco-
nomia productiva, perjudica la 
«imatge de país» i atenta contra 
la propietat industrial i intel·lec-
tual, i va oferir tota la col·labora-
ció dels Mossos d’Esquadra.  

El subdelegat del Govern es-
panyol a Barcelona, Emilio Abla-
nedo, va expressar els esforços 
de l’Executiu central i la Duana 
per controlar l’entrada de pro-
ductes, assenyalant que s’han in-
crementat els controls i les san-
cions en l’últim any, i va advocar 
per més col·laboració interadmi-
nistrativa. 

El propi Ajuntament de Bar-
celona va posar en marxa dilluns 

una campanya destinada a dissu-
adir els possibles compradors de 
productes que provenen de la ven-
da ambulant no autoritzada i per 
fomentar el consum responsa-
ble. Aquesta campanya, que ja va 
anunciar el govern de la ciutat, 
també s’adreça a les persones que 
es dediquen a la venda il·legal, per 
informar-les sobre les iniciatives 
socials municipals que tenen al 
seu abast.–AGÈNCIES

COMERÇ ■ L’AJUNTAMENT DE SALOU, ENTRE ELS MEMBRES IMPULSORS DE LA INICIATIVA

Generalitat, Estat i ajuntaments creen un 

grup per coordinar-se davant del ‘top manta’

Imatge de la reunió a la seu del Síndic de Greuges, amb el conseller 
d’Interior i l’alcaldessa de Barcelona, entre molts altres. FOTO:  POL SOLÀ

Turull renuncia 
a liderar la 
nova direcció 
del PDC

POLÍTICA

■  El líder de JxSí al Parlament, 
Jordi Turull, va renunciar ahir 
a presentar la seva candidatu-
ra per ser el coordinador gene-
ral del nou Partit Demòcrata 
Català (PDC), per decisió per-
sonal, sense que hagi sentit 
pressions per fer aquest pas i 
perquè li agrada més «fer i tre-
ballar, que estar» al càrrec.  

Turull no tanca la porta a 
formar part de la futura direc-
ció del partit i, després de pre-
guntar-li per aquesta possibi-
litat, va contestar que es posa-
rà a «disposició» del nou 
coordinador general del par-
tit. «La política antiga és fer un 
pas al costat si tu em garantei-
xes un espai no sé on i no. És la 
nova directiva la que ha de de-
cidir si els sóc útil o no, i on. Es-
tic a disposició de qui escullin 
els associats. No hi ha hagut 
negociacions», va dir incidint 
que no busca galons ni càrrecs. 

Mentrestant, Llibergència, 
Generació i Llibertat i Moment 
Zero, tres corrents de l’antiga 
CDC que propugnaven la re-
novació de cares, van expressar 
ahir el seu suport a la candida-
tura per a la direcció del nou 
Partit Demòcrata Català (PDC) 
que lideren Marta Pascal i Da-
vid Bonvehí. Els dos dirigents, 
representants de la nova gene-
ració de quadres, van anunciar 
la seva candidatura en forma 
de tàndem instants després 
que Turull anunciés la seva re-
nuncia.–EFE
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LA FOTO DEL DIA

conxi MoLonS

La filla i el nét del fotògraf d’origen letó philippe Halsman, irene i oliver Halsman, respectivament, van visitar ahir a figueres
el Museu dalí per conèixer el llegat del pintor que va col·laborar amb el seu pare i avi, després tots els dos es coneguessin als Es-
tats units el 1941. El museu figuerenc té ara l’exposició temporal variants de dali’s Mustache, amb fotos de philippe Halsman.



La filla i el nét de Halsman visiten el Museu Dalí

GIRONA

EL CARRER SANTA CLARA S’OM-
PLE DE PUDOR DE CREMAT A CAU-
SA DEL FUM D’UNA PAPERERA

La fortor de cremat que ahir a
les dotze del migdia va omplir el

carrer Santa clara va causar un petit
sobresalt entre els vianants i alguns
veïns que, per un moment, es van té-
mer un incendi de grans dimensions.
Al final però, l’origen va resultar ser
una burilla de cigarreta que va causar
una petita columna de fum en una pa-
perera. dos motoristes dels Mossos
d’Esquadra van acudir fins a la zona

afectada i amb l’ajuda d’una treballa-
dora d’una botiga pròxima – que hi va
llençar aigua– van aconseguir dissipar
el fum. 

SOLIDARITAT

SER.GI ENTRA A LA JUNTA DE LA
COORDINADORA DE FUNDACIONS

La fundació SER.gi és un dels
nous membres de la Junta de la

coordinadora catalana de fundació,
que s’ha renovat recentment i també
ha incorporat representants d’Esade.
L’organització gironina, especialitzada
en la pedagogia social, comptarà amb
un vocal a dintre de la nova junta. 

MÚSICA

EL FESTIVAL L’ERA ABARATEIX
ENTRADES PER ALS VEÏNS DEL
POBLE QUE L’ACULL, LLAGOSTERA 

Ells llagosterencs poden treure
profit de comptar amb un festi-

val de música al municipi, L’Era, que

se celebrarà el proper dissabte 23 de
juliol. per segon any, els organitza-
dors fan un preu especial per als ve-
ïns del municipi que els acull (18 €,
quan l’entrada ara es ven a 29), ja
que l’escenari de la cita musical és la
finca de can gascons. des de la seva
creació, l’Era es promociona com un
festival rural, alternatiu als grans es-
deveniments sobre l’asfalt.  

DOCUMENT DEL MES

L’INTENT DE ROSES PER
SER SEU OLÍMPICA EL 1992

coincidint amb la propera cele-
bració a Rio de Janeiro dels Jocs

olímpics, l’Arxiu Municipal de Roses
mostra a través de la secció «El docu-
ment del Mes» el projecte fallit per
convertir la vila en subseu olímpica
per a les proves de vela dels Jocs
olímpics de barcelona 92. Roses va
fer la sol·licitud el 1984, però la vela
es va quedar a barcelona.









LA finESTRA
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La dos

ERNEST BASSOLS
AdvocAT i ASSESSoR fiScAL

@ernestbassols

«He vist cartells de
La Unión i Simple
Red al festival

Perelada i de Rod
Stewart i Status
Quo a Cap Roig.
Hem tornat al

Juràsic.»

CARLES PUIGDEMONT
pRESidEnT dE LA

gEnERALiTAT

@krls

«A la
#sommeliercat16
en Pitu Roca ens
rep amb el vi
"Valentia"

d'Agullana. En fan
un altre que es diu
"Confiança". Dos

noms molt
escaients!»

ORIOL MALET
iL·LuSTRAdoR

@oriolMalet

«Calor a la nit? Ara
imagineu 3

persones més al llit.
Porta i finestres
tancades per la
llum i soroll. I

1d'elles enganxada
a tu per "papitis"»

AMADEU BRUGUÉS

@Amadeubrugues

«“La senyora que
atabalava

socorristes”. Mira, ja
tinc el títol per a
una altra novel·la
que, ai las, tampoc
escriuré mai.»

AL TwiTTER

RoSER ALbERTí

onec molta gent que,
abans de ser pare, ho tenia
claríssim: «Si és nen, es
dirà així. Si és nena, aixà».

Ui! N’estaven superconvençuts... Però
quan es trobaven amb la criatureta en
braços, patapam!, l’hi entaforaven un
nom diferent del que ens havien estat
venent durant anys i panys.

No és ben bé això, però s’hi assem-
bla, el que els hi ha passat als funda-
dors del Partit Demòcrata Català
(PDC). L’invent, ja ho sabeu, s’hauria
pogut dir Més Catalunya. O Catalans
Convergents. O Junts per Catalunya.
Però la rebel·lió poc imaginativa de les
bases, ai!, va preferir aquest nom que,
t’hi posis com vulguis, és un remake

del nom del partit d’Antoni Castellà. 
D’acord: les altres opcions eren igu-

al de tremendes i poc originals. Però
és que trobar noms que funcionin bé
és un repte. Costa molt. Neurones,
suor i fonemes. No és estrany que
tants pintors s’apuntin al famós «Sen-
se títol» quan han de batejar un qua-
dre. Perquè no tothom té la capacitat
de Dalí, per exemple, per convertir-lo
en un acudit, un embarbussament o
una frase enlluernadora.

Hi ha títols magnífics que surten de
seguida, però no passa gaire sovint.
Fins i tot els poetes i els novel·listes
més excel·lents pateixen per trobar
una combinació de paraules atractiva,
un ham eufònic i llaminer que ens
convidi a entrar dins la seva obra.
Quants autors han vist com l’editor o
el marxant llançava la seva proposta a
la paperera i la substituïa per una de
ben diferent! 

D’aquests jocs de mans nominals
no se n’escapa gaire ningú. Ni
tan sols els partits que deci-
deixen refundar-se un cap
de setmana xafogós de
juliol.

C

LLETRES

COM DIUS
QUE ES DIU?

Sebastià Roig

«Les altres opcions eren igual
de tremendes i poc originals.
Però és que trobar noms que
funcionin bé és un repte»

CCeelleebbrreemm 1100 aannyyss!!

Rda. Ferran Puig, 39 bx · 17001 Girona

Per a més informació, telèfon

872 08 07 00
o consulteu web: www.duplexrestaurant.es

AQUEST ESTIU VINE A  GAUDIR

DE LA NOSTRA TERRASSA
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SI ENS TRUQUES O RESERVES PER INTERNET O PORTES AQUEST ANUNCI…

• De dimarts a divendres, menú diari al migdia a 8 €€**
• De dimarts a diumenge, menú especial a 1122€€**
• De dimarts a diumenge, menú de tapes a 88 €€**

** oferta vàlida fins al 15/9/2016.   

Preu normal del menú diari 10 € sense reserva    Menú especial 13,50 € sense reserva  Menú tapes 10 € sense reserva

i volem fer-ho amb tú…
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Resaltado
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L’ALT EMPORDÀ
CORREU ELECTRÒNIC

altemporda.diaridegirona@epi.es

Una dotzena de cellers de la DO
Empordà utilitzaran taps de suro
autòcton en els seus vins, sobretot
els de gamma extra, per afavorir la
recuperació d'aquest producte na-
tural de proximitat i la gestió dels
boscos de sureda de la zona.
Aquest és l'objectiu de la marca
«Taps de finca», que pretén esten-
dre's arreu de Catalunya de ma-
nera progressiva. De moment, dos
cellers ja han començat a embo-
tellar amb el segell distintiu que
identifica els taps elaborats amb
suro extret a les mateixes finques
o en explotacions properes. Es
calcula que el suro català necessi-
ta almenys catorze anys per asso-
lir el gruix necessari per a l’elabo-
ració de taps i que les comarques
gironines concentren el 80% de les
hectàrees de sureda del país.

L’Institut Català del Suro i la
DO Empordà, que concentra 50
cellers del Baix i l’Alt Empordà, han
sumat esforços per posar en valor
la confluència del suro i de la vinya
locals. Ho han fet creant una nova
marca, «Taps de finca», que reco-
neix els taps de suro de proximitat
obtinguts a partir de les alzines su-
reres que hi ha a les pròpies fin-
ques vitivinícoles o en boscos ad-
jacents.

Un segell distintiu permetrà
identificar els taps de suro autòc-
tons elaborats seguint criteris de
proximitat i amb garantia de qua-
litat. El control de l’origen del pro-
ducte es mantindrà durant tot el
procés, des de l’extracció i la pre-
paració passant per la fàbrica, fins
al lliurament final al celler parti-
cipant en la iniciativa.

L’objectiu és contribuir a la re-

cuperació del suro autòcton i afa-
vorir la gestió dels boscos d’alzina
surera, que pateixen plagues i, en
conseqüència, baixos nivells de
productivitat. S’espera que la nova
marca revifi el sector i garanteixi la
pervivència de llocs de treball en-
tre peladors de sureda, propietaris
forestals i la indústria surera, molt
destacada a Catalunya.

Es calcula que les alzines sure-
des representen el 45% de la su-
perfície arbrada del Baix Empordà
i un 25% de la de l'Alt Empordà,
una part important del 80% de les
hectàrees de sureda de Catalu-
nya que hi ha a les comarques gi-
ronines.

Segons els seus promotors, el
projecte també te rellevància en
termes de conservació mediam-
biental i paisatgística del territori,

i utilitat en la prevenció d'incendis,
en una zona assotada pels virulents
focs del juliol del 2012.

Rebroten després del foc
«El paisatge que tenim és gràcies
a les alzines sureres, que han tor-
nat a rebrotar després del gran
incendi de fa quatre anys. Amb la
iniciativa pretenem treure el mà-
xim de productes que ens ofereix
la finca i mostrar respecte al pai-
satge», ha explicat en Jaume Serra,
propietari de Masia Serra, un celler
de Cantallops que ja embotella
els vins de gamma extra amb els

«Taps de finca».
Dotze dels cinquanta cellers de

la Denominació d’Origen Empor-
dà s’han adherit al projecte, que
busca estendre’s progressivament
arreu del país. «Cal destacar que el
suro català s'exporta a França.
Tant de bo ens expandim no sols
a Girona, sinó també al conjunt de
Catalunya. Des del Priorat ja ens
han manifestat el seu interès. Tot
dependrà de com ens ho creguem
els cellers, els tapers i els propietaris
forestals», ha assegurat el president
de la DO Empordà, Xavier Alber-
tí.

Els impulsors de la campanya
confien que el pla serveixi com a
revulsiu de la DO Empordà i com
a element transformador del sec-
tor forestal surer. No amaguen,
però, que el pla requereix de con-
tinuïtat en el temps. I és que, com
a mínim, el suro català necessita
catorze anys per assolir els vint
centímetres necessaris per ser usat
com a tap.

Un procés molt més lent que en
altres zones productores de l'Estat
–com Andalusia i Extremadura- i
Portugal, que amb nou anys en te-
nen suficient. 

CANTALLOPS | ACN/DdG

La DO Empordà utilitzarà taps de
suro autòctons en vins de gamma alta 
Amb la marca «Taps de finca» identificarà els de proximitat amb l’objectiu d’ajudar a la preservació dels boscos 

Una de les alzines sureres per extreure matèria a la finca de Masia Serra, a Cantallops. 

JOSEP RIBAS-FALGUÉS

COMARQUES GIRONINES

45% a l’Alt Empordà i 25% al Baix

Els boscos gironins concentren la
majoria de les suredes de Catalunya.
Només a les dues comarques vitivi-
nícoles n’hi ha el 70%.

80% DELS BOSCOS

Els arqueòlegs a la tercera campanya d’excavacions al poblat visigòtic. 

ROSANA VIDAL

Roses ha reprès les excavacions
al Castrum Visigòtic on es van
iniciar fa dos anys després de 68
anys sense cap intervenció. L’ob-
jectiu és conèixer com vivia un po-
ble que es va assentar al capda-
munt del Puig Rom que es consi-
dera un dels poblats fortificats
d’aquesta època que millor es
conserva perquè al damunt només
s’hi ha plantat vinya. 

L’any passat es van començar a
posar al descobert les primeres es-
tructures i es van trobar algunes
peces. L’excavació l’encapçala la
Universitat Rovira i Virgili i dirigi-
des per l’arqueòloga, Anna Maria

Puig. Es pretén conèixer  quina
mena d’ocupació hi havia arran de
la muralla, veure quin tipus de po-
blació hi ha a les terrasses supe-
riors, i anar conservant les estruc-
tures descobertes, netejant i deli-
mitant la muralla. El jaciment està
declarat Bé Cultural d’Interès Na-
cional des del 1963. Data del segle
XII dC i se situa en el context his-
tòric de finals de la Hispània ro-
mana i inici del domini dels mo-
narques visigots. Fins ara no s’hi
han trobat armes i sí en canvi es-
tris d’activitat agrícola, ramadera i
de pesca. Això va pensar que po-
dria tractar-se d’un poble de pa-
gesos, pescadors i artesans. 

ROSES | C.V.

Comencen excavacions
arqueològiques al poblat
visigòtic de Roses 

Dotze cellers de la DO
Empordà ja s’han sumat
a la iniciativa per embotellar
amb suro de les finques

La iniciativa s’espera
estendre arreu del país
i si té èxit fins i tot fora
de les fronteres
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Resaltado



Diari de Girona ■DIMECRES, 13 DE JULIOL DE 201620

ROSANA VIDAL

Fidel, Patricia, 
Efraín i Joel 

Aprofitant que uns amics els han deixat una casa a
Figueres, en Fidel i la Patricia han vingut a passar
una setmana de vacances a l’Empordà amb l’Efraín
i en Joel. Tot i que coneixien la zona, aquests dies es-
tan aprofitant per descobrir-la més a fons. Els tro-
bem caminant pel passeig marítim de Roses, ben
carregats amb les bosses de la platja i decidint com
organitzar el dia. 

Què estan fent aquests dies de vacances? 
Amb el «camp base» que tenim a Figueres, aprofi-

tem per visitar diferents platges i fer una mica de sen-
derisme. Aquesta tarda, a més, tenim previst anar en
vaixell a Cadaqués. 

Què és el millor de la Costa Brava? 
Que les platges estan molt netes, i a la tarda pots sor-

tir a passejar per diferents pobles. A més, l’entorn na-
tural és increïble. 

Com es desplacen?  
Ens hem endut el nostre propi cotxe, i d’aquesta ma-

nera ens podem anar movent. 

Què és el que més els ha impactat, de moment?
Ens van agradar molt les platges de Sant Pere Pes-

cador i d’Empúries, ja que mai hi havíem estat i real-
ment són molt boniques. I també estem gaudint
molt, sobretot, de la tranquil·litat que hi ha a tot arreu
on anem. 

És un bon destí per venir amb criatures? 
I tant! Els nens estan tota l’estona a l’aigua, o sigui

que ens va perfecte. 

La Costa Brava és cara?
Ni cara ni barata, és un terme mitjà. Bé, és cert que

també nosaltres ens emportem entrepans per dinar
i sopem a casa, de manera que ens surt molt econò-
mic [riuen]. Però algun cop que hem menjat fora ho
hem trobat bé de preu. Si fa no fa, el mateix que a Bar-
celona i rodalies. 

Tornaran en el futur, si en tenen l’oportunitat? 
Si tenim la sort que ens tornen a deixar la casa, i tant

que sí. 
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LAURA FANALS | ROSES  
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LA NATURA I
LES PLATGES
SÓN EL QUE
MÉS ESTAN
DISFRUTANT
AQUESTS DIES
EN FIDEL I LA
PATRICIA AMB
L’EFRAÍN I EN
JOEL.
ASSEGUREN
QUE ELS NENS
ESTAN «TOT EL
DIA A L’AIGUA»
I ELLS
VALOREN QUE
LES PLATGES
SIGUIN NETES I
TRANQUIL·LES. 

«És un bon lloc per
venir amb els nens, 
ja que estan tota
l’estona a l’aigua!»

Origen: 
Sant Boi de
Llobregat 

Estiuegen
a: 

Figueres i
Roses
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Passejar pel camí de ronda de S’Agaró, que és
l’únic de caràcter arquitectònic de la Costa Bra-
va i que s’ha convertit en Bé Cultural d’Interès
Nacional per la seva majestuositat. Aquesta és
la proposta que fa, per aquesta tarda, l’Ajunta-
ment de Castell-Platja d’Aro, que descriu aquest
espai com «un oasis de singular encert, previsió
de futur i respecte pel paisatge». Segons indi-
quen, el camí s’extén silenciosament per un turó
i inclou cales petites, estretes i amb pedres. En
aquest context, el camí de ronda s’acaba con-
vertint en un passeig entre pins i flors, vorejant
els penya-segats des dels quals es poden veure

tots els tons de blau del mar Mediterrani. 
Aquest estiu, el consistori ofereix diverses acti-
vitats gratuïtes per tal de donar a conèixer l’en-
torn natural, històric i patrimonial de Castell d’A-
ro, Platja d’Aro i s’Agaró. 



S’AgaróUn recorregut majestuós 
ACTIVITATS

 LLOC: Camí de ronda de s’Agaró 
� HORARI:  A les 19h. 
 PREU: Gratuït
 MÉS INFORMACIÓ: 972817179 o
turisme@platjadaro.com

VISITA AL CAMI DE RONDA DE S’AGARÓ 

El camí de ronda de S’Agaró. 

MARC MARTÍ

El Moritz Festival’Era de Lla-
gostera està agafant cada cop més
embranzida. El cartell d’enguany
inclou SOHN, Julio Bashmore,
Hola a todo el Mundo, Maïa Vidal,
Joan Coloo, Inspira, Marc Piñol,
Sorry Kate, Ran Ran Ran, Twin
Drama, The Suicide of Wester Cul-
ture i Baywaves. La cita serà el 23
de juliol, com ja és habitual, a la
Masia de Can Gascons. 

El festival combina un entorn
rural -amb una masia del segle XVI
envoltada de camps i natura- amb
música alternativa i electrònica.
Per arribar-hi, l’organització posarà
autocars des de Barcelona i oferi-
rà càmping gratuït. 

Segons expliquen els organit-
zadors, aquest festival «fet a mà» es
desmarca de la resta de progra-
macions en viu de la Costa Brava
pel fet d’oferir la màxima proxi-
mitat entre artista i públic. A més,
el festival comptarà amb una va-

riada oferta gastronòmica amb
menjar ecològic de quillòmetre
zero acompanyats per diversos
food-trucks. A més, els assistents
podran gaudir de la possibilitat de
fer el vermut gràcies a Espinaler.

El festival començarà el dissab-

te a les cinc de la tarda i s’allarga-
rà fins diumenge a les sis del matí.
Per facilitar l'anada i tornada, l'or-
ganització posa un servei de au-
tobusos a preu reduït des de Bar-
celona i un autobús llançadora
gratuït des de l’estació de Caldes.  

LLAGOSTERA | DdG

SOHN, cap de cartell
al Moritz Festival’Era
La Masia de Can Gascons oferirà un any més un cap de setmana 

de música, gastronomia i càmping els propers 23 i 24 de juliol 


Una de les anteriors edicions del Moritz Festival’Era.

MORITZ FESTIVAL’ERA

EL RUMBERO PERE REYES,
acompanyat de Martí Marfà, va oferir
dilluns un taller/concert a l’Auditori
de l’Ateneu de Banyoles, en el marc
del Summer of Folk Ethno Catalonia.
Ahir es va fer una jam session i per
avui hi ha una programació de
concerts amb músics vinguts d’arreu
del món. L’Ethno Catalonia acabarà
dissabte amb un concert de Germà
Negre.



El “rumbero” Pere
Reyes ofereix un
concert a Banyoles

JOAN COMALAT
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L’Ajuntament de Barcelona, la 
Conselleria d’Interior i l’Autori-
tat Portuària ultimen un pla con-
junt per ocupar l’espai públic del 
port en què es concentra la ven-
da ambulant, amb l’objectiu de  
combatre el top manta a la zona 
en la qual més presència té abans 
que els venedors instal·lin la seva 
mercaderia.
 El pla s’aplicarà de forma im-
minent, segons es desprèn de 
les paraules del conseller d’Inte-
rior, Jordi Jané, i l’alcaldessa de 
Barcelona, Ada Colau, que amb  
altres alcaldes i representants de 
les conselleries d’Empresa, Afers 
Socials, del port, de diputacions i 
de la Delegació del Govern es van 
reunir ahir convocats pel Síndic 
de Greuges, Rafael Ribó. Encara 
que no van precisar com es farà, 
la idea és que els venedors no tin-

guin opció de començar a vendre. 
«És més difícil fer-los fora quan ja 
estan instal·lats», va afirmar Jané. 
 La reunió va comptar amb la 
presència de representants de 
Barcelona (junt amb l’alcaldessa 
va assistir el primer tinent d’al-
calde, Gerardo Pisarello, i el co-
missionat de Seguretat, Ama-
deu Recasens), Sitges, Calafell, 
Castelldefels, Figueres, Roses, 
Salou, Lleida, Llançà, Terrassa, 
el Vendrell i les diputacions de 
Girona i Barcelona.

FENOMEN INTOLERABLE / Colau, Jané 
i Ribó van destacar el clima cons-
tructiu i la convicció que només 
de forma coordinada es farà front 
a un fenomen que tots veuen in-
tolerable. Constituïts en taula in-
teradministrativa, es tornaran a 
veure al novembre.
 Les parts van valorar la troba-
da per la voluntat de treballar 
conjuntament, però el subdele-
gat del Govern, Emilio Ablanedo, 
va lamentar que la col·laboració 
entre l’Estat i l’Ajuntament de 
Barcelona en el front policial ha-
gi desaparegut des que governa 
Colau. Ablanedo va argumentar 
que, el 2014, hi va haver 60 dis-
positius compartits per la Policia 
Nacional i la Guàrdia Urbana. El 
2015, fins al maig (quan hi va ha-
ver les eleccions municipals), 34. 
Des d’aleshores, només dues. «El 
Govern està a disposició de l’ajun-
tament», va afirmar després de 
llançar la seva pulla. H

ESTRATÈGIA CONJUNTA

Pla per deixar 
els manters 
del port 
sense espai 
per vendre 

TONI SUST
BARCELONA

L’objectiu és que 
no tinguin opció de 
començar a vendre

Quan Arman Mayilyan et deia que 
la porta d’accés al restaurant te-
nia un vidre antibales, somreies. 
Una broma, he, he, he. Que graci-
ós ets, Arman. I quan t’explicava 
que tenia un mecanisme pel qual 
detectava armes, també et pensa-
ves que t’estava vacil·lant. L’hu-
mor armeni, pensaves. Que bo, 
¿eh? Però quan sorties per la por-
ta i t’aturaves a mirar el gruix del 
vidre, aquell somriure d’incredu-
litat desapareixia. Bé, en realitat 
no desapareixia: se’t quedava con-
gelat una bona estona. No sabies 
si tornar a Yubari, per més que hi 
hagués algun o altre plat destaca-
ble, per més que l’interiorisme fos 
d’un luxe espaterrant, excessiu, 
aclaparador.
 Mayilyan no va amagar mai la 
seva afició per malbaratar. Tenia 
15 Porsche Cayenne amb el logo-
tip del restaurant circulant tot el 
dia per Barcelona. L’autoprocla-
mat representant del col·lectiu ar-
meni a la ciutat («ben aviat em do-
naran el paper oficial que ho acre-
dita», deia als que treballaven amb 

ell) havia practicat lluita lliure, i a 
fe que ho demostraven aquells mús-
culs embotits en un cos menut. Al 
seu canell  brillava un rellotge d’al-
tíssima gamma, amb una esfera gai-
rebé tan gruixuda com el vidre de la 
porta d’entrada a Yubari.
 Deia Mayilyan que tenia el mòbil 
de D10S, o sigui, de Messi. Que esta-
va ben connectat amb els jugadors 
del Barça. Podia ser; mostrava ufa-
nós fotos amb diversos cracs a Yuba-
ri, com els brasilers Neymar i Dani 
Alves. I amb el mateix president del 
club, Josep Maria Bartomeu.

Amb famosos

Fotos amables amb famosos que han 
construït la galeria instagramer de 
l’armeni. El cardenal Sistach, la ba-
ronessa Thyssen, el vicepresident 
de la Generalitat Oriol Junqueras, 
el difunt Johan Cruyff, el doctor Es-
tivill, els germans Roca d’El Celler 
de Can Roca i el cantant Alejandro 
Sanz. Tots ells havien traspassat la 
porta del búnquer i havien dinat o 
sopat en un local en què molts ele-
ments havien estat portats especi-
alment del Japó. Un local en el qual 

FERRAN IMEDIO
BARCELONA

Porsches i antibales
El propietari del restaurant Yubari detingut tenia 15 cotxes de luxe 
circulant per Barcelona, detectors d’armes i vidres a prova de tot

fins i tot hi ha arbres i una pantalla 
gegant que simula ser un aquari.
 Sempre amable de portes enfo-
ra, cordial, Arman Mayilyan lluïa 
un somriure amb el qual demana-
va als proveïdors que volia alguna 
cosa immediatament o bé tindri-
en «problemes». «Feia patir la gent», 
ha admès més d’un. Molts dels tre-
balladors que van estar en l’ober-
tura de Yubari se’n van anar o els 
van fer fora. A la cuinera que havia 
de dirigir la cuina la va acomiadar 
poc abans d’obrir. «Un tipus espe-
cial, difícil, sí». «Es pensava que po-
dia comprar-ho tot, però després no 
pagava les factures», recorda una 
executiva que va tallar tractes amb 
el morós que vivia en un pis de luxe 
a Sarrià.
 Mentre acariciaves aquella porta 
blindada, et venien al cap les matei-
xes preguntes que ara: ¿Vidre anti-
bales? ¿Detector de pistoles? ¿Aquí, 
a la Diagonal? ¿Per a què? ¿Per què? 
Potser la investigació aportarà res-
postes que moltes persones que 
s’havien mogut en el seu entorn ja 
insinuaven: «No té ni idea de cuina. 
En l’últim que pensa és en el restau-
rant. Aquest no enganyava». H

33 Política 8 Mayilyan amb Oriol Junqueras.

IMGRUM

33 Religió 8 L’armeni i el cardenal Sistach.

33 Música 8 L’amo del Yubari amb Alejandro Sanz.33 Esport 8 Arman Mayilyan i Neymar al seu local.

senda pública. Segons la Fiscalia An-
ticorrupció, ha quedat acreditat que 
l’organització va constituir un en-
tramat empresarial, utilitzant per-
sones interposades, amb el qual s’ha 
intentat donar una aparença legal a 
fons que són d’origen il·lícit proce-
dents de societats constituïdes a l’es-
tranger, principalment a Xipre i les 
illes Verges.

PRÉSTECS SIMULATS / Per poder aflorar 
el diner negre, la xarxa constituïa 
suposadament societats o les adqui-
ria per incorporar-hi els capitals pro-
cedents d’empreses estrangeres i, 
posteriorment, mitjançant préstecs 
ficticis, invertia aquest capital en la 
compra d’immobles a Espanya, on 
fins ara s’ha acreditat que han inver-
tit més de 10 milions d’euros amb 
aquest procediment.
 Es va acordar el tancament del 
restaurant Yubari tenint en comp-
te que l’esmentat local té com a fi-
nalitat principal, segons els investi-
gadors, l’aflorament de diners pro-
cedents d’activitats suposadament 
delictives.
 La Fiscalia Anticorrupció va su-
bratllar que les persones que com-

ponen aquesta organització supo-
sadament han comès un delicte de 
blanqueig de capitals, ja que s’ha 
detectat que l’origen dels fons uti-
litzats no ha sigut «degudament» 
acreditat i s’ha fet servir un entra-
mat empresarial internacional en 
el qual intervenen firmes amb seu 
en territoris no cooperants en matè-
ria d’intercanvi d’informació econò-
mica, com és el cas de Xipre i les Illes 
Verges.

PATRIMONI SENSE JUSTIFICAR / Segons la 
fiscalia, també hi ha una clara vincu-
lació dels diners amb el crim orga-
nitzat i s’ha detectat l’absència d’in-
gressos lícits que justifiquin l’incre-
ment  patr imonial .  La  xarxa 
utilitzava entramats societaris com-
plexos, segons l’acusació pública, 
per amagar el titular dels fons, amb 
societats interposades ubicades en 
diferents llocs.
 També s’ha constatat l’existència 
d’operacions mercantils que perse-
gueixen simular l’origen legal dels 
fons, com seria el cas de préstecs ir-
reals, per justificar la injecció de di-
ners en empreses per a l’adquisició 
de béns. H

El fiscal diu que 
s’usaven complexes 
xarxes de societats per 
amagar la titularitat dels 
diners i l’origen criminal

El grup va comprar 
finques amb 10 milions 
procedents d’actes 
il·lícits i arribats des de 
Xipre i les illes Verges
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TONI MUÑOZ
Barcelona

Objectiu: eradicarel topmanta. Els
municipis costaners, les diputaci
ons, la Generalitat, el Govern cen
tral i els cossos de seguretat es van
comprometreahira treballarcoor
dinadament per posar fi al feno
men que des de fa anys s’estén per
bona part del litoral deCatalunya i
que aquest any creix exponencial
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elona,  El Síndic de Greuges de Cataluña, Rafael Ribó, ha anunciado
hoy un plan de acciones coordinadas y programadas para combatir el

top manta entre las administraciones y se ha mostrado "orgulloso" de

todos los participantes de esta primera reunión, entre ellos la Delegación
del Gobierno.

La reunión ha contado con la representación de la Delegación del
Gobierno en Cataluña, la Generalitat, los ayuntamientos catalanes más
afectados por la venta ambulante irregular, Diputaciones, entidades

municipalistas, Mossos d'Esquadra, Policía Nacional, Guardia Civil y el
Puerto de Barcelona.

El Síndic ha apuntado que hacía falta un listado de acciones
programadas para "erradicar" la venta ambulante irregular, y ha

anunciado que el próximo 22 de noviembre convocarán a todas las
entidades a hacer un balance, valoración y seguimiento de este plan de
acción.

Por otro lado, ha señalado como núcleo impulsor de esta programación
a la Generalitat, la Delegación del Gobierno y los Ayuntamientos de
Barcelona, Salou, Roses y Sitges.

El Síndic ha destacado la coordinación entre todas las fuerzas policiales
para prevenir el despliegue de este fenómeno, sobre todo en localidades
muy pequeñas, cuya población se multiplica en épocas de verano, lo que
lleva también a un crecimiento del top manta.

Noticias relacionadas

La china Wanda compra la matriz de Cinesa por 1.100
millones
La compañía estadounidense AMC, controlada por la china Dalian
Wanda Group, ha llegado a un acuerdo con el fondo de inversión
Terra Firma para la adquisición del principal operador de salas ...

La nueva CDC nace en crisis por la espantada del
candidato de Artur Mas
, Neus Munté. Pero sin funciones ejecutivas. El poder del partido recaerá
en su dirección ejecutiva, formada por 12 miembros y liderada por un
coordinador general. Hasta hace pocas ...

Theresa May llega al poder sin un plan claro para la herida
europea
...exigir seis años de trámites. Recordó, por ejemplo, que cada vez que se
llegue a un acuerdo entre el Reino Unido y los 27 lo habrán de visar
los parlamentos nacionales. Una inextricable ...

Acuerdo para el alto el fuego en Sudán del Sur
...de tensiones para implementar el acuerdo de paz con el que la

comunidad internacional confiaba en poner fin a la lucha sectaria que

comenzó en 2013. Más de 270 personas han muerto a ...

La pareja más poderosa de Alemania anuncia su divorcio
«Nos hemos separado». Con estas palabras, Jörg Asmussen, uno de los
banqueros top de Alemania, callaba los rumores acerca del fin de su

relación con la directora de la poderosa agencia de ...
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AMPLIACIÓ:Les administracions es conjuren per primer cop per lluitar
coordinadament contra el comerç ambulant il·legal
El Síndic de Greuges reuneix Generalitat, govern espanyol, ens locals i Port de Barcelona i insta a prendre
mesures policials i socials per "eradicar" el fenomen

Aquest text és un servei de l'agència ACN. VilaWeb no ha
intervingut ni en la selecció, ni en la redacció, ni en el contingut de
la notícia.
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ACN Barcelona.-Totes les administracions afectades han volgut donar la imatge
aquest dimarts d’unitat i coordinació en la lluita contra la venda ambulant il·legal.
“És un problema de país”, han dit diversos alcaldes afectats, i tots els representants
reunits a la seu del Síndic de Greuges han estat d’acord en mostrar “tolerància
zero” amb el ‘top manta’ i apostar per una coordinació que vagi des de la
investigació policial sobre l’origen, la presència policial als llocs de venda, l’atenció
social dels manters i la conscienciació dels consumidors. La reunió ha acollit una
quarantena de representants de la Generalitat, govern de l’estat, ens locals, cossos
policials i Port de Barcelona.

Després de l’increment del ‘top manta’ a Barcelona, la resta d’ajuntaments afectats,
sobretot de la costa catalana, han agraït que les administracions s’hagin reunit per
primer cop per coordinar estratègies, com les campanyes de conscienciació dels
consumidors, o l’atenció social als venedors irregulars. També s’ha posat de
manifest que cal augmentar la coordinació policial per lluitar contra les mà es que
importen, falsi quen i distribueixen el material il·legal, per tenir major presència
policial als llocs de venda i per atendre socialment els venedors, així com donar-los
una “alternativa laboral regularitzada”.Ribó ha agraït la presència de totes les
administracions convidades i ha explicat que en la reunió s’han reconegut “encerts
i errors” comesos  ns ara en la lluita contra la venda ambulant il·legal. Segons ell,
tots els presents tenen l’objectiu comú “d’eradicar aquest fenomen complex però
impropi d’una societat madura i democràtica”, que inclou l’explotació social, el
comerç il·legal i l’incivisme.Per fer propostes de coordinació, s’ha creat un grup de
treball més reduït format pels ajuntaments de Barcelona, Salou, Sitges i Roses, així
com la Generalitat i el govern espanyol. El 22 de novembre estan convocades altre
cop totes les organitzacions per escoltar les propostes de millora i fer balanç
d’aquest estiu. Ribó no ha volgut criticar altre cop el govern espanyol, com va fer fa
uns dies lamentant una suposada falta d’implicació dels cossos de policia
estatals.Per la seva banda, el subdelegat del govern espanyol a Barcelona, Emilio
Ablanedo, ha defensat la seva actuació. Així, ha dit que s’han incrementat un 21%
els controls físics al port, els més exigents d’Europa, segons ell, i un 28% les
sancions, amb un total de 124 detinguts i contactes habituals amb les marques
més falsi cades. Tot i així, ha admès que el ‘modus operandi’ de les mà es ha
variat. Si abans arribaven grans contenidors amb productes falsi cats al port o a
través de contenidors i s’emmagatzemaven en naus industrials, ara arriben petits
lots per missatgeria o paqueteria de productes genèrics que es falsi quen i
s’acaben de preparar en petits tallers il·legals, cosa que fa més difícil la detecció
policial. També ha recordat que la detecció és més difícil si els productes vénen de
dins de la Unió Europea.Per últim, ha lamentat que la col·laboració amb alguns
ajuntaments s’hagi vist interrompuda des de les eleccions locals de l’any passat.
Així, el 2014 es van fer 60 dispositius conjunts a Barcelona. Els primers mesos del
2015 se’n van fer 34, però després dels comicis només se’n van fer dos.Jané, que ha
marxat abans que acabés la reunió per un altre compromís, ha dit que un dels
punts en comú de tots els presents ha estat la “tolerància zero” amb el ‘top manta’
per la “mala imatge” que dóna de les ciutat i del país, i, sobretot pels perjudicis als
comerciants i l’economia productiva. Així, ha explicat que investigaran l’origen dels
productes i la seva distribució, es faran campanyes de conscienciació i sanció
contra els compradors i es faran patrullatges “de saturació” combinats amb
policies locals i la Policia Portuària de Barcelona per evitar la instal·lació dels
venedors a la via pública. Així, ha anunciat que properament es podran veure
patrulles mixtes a Barcelona.L’alcaldessa de Barcelona, Ada Colau, la de Roses,
Montserrat Mindan, i el de Sitges, Miquel Forns, i el tinent d’alcalde de Seguretat de
Salou, Francisco David González Cardeña, han coincidit en apuntar que no volen
desviar el problema al poble del costat, sinó resoldre’l i que no volen “zones
d’impunitat”. Tot i comprometre’s a treballar coordinadament, han admès que no
obtindran “solucions màgiques a curt termini”.A la reunió hi han assistit, a banda
del Síndic, el conseller d’Interior, Jordi Jané; el director dels Mossos, Albert Batlle; el
comissari en cap dels Mossos, Josep Lluís Trapero; l’alcaldessa de Barcelona, Ada
Colau; el primer tinent d’alcalde, Gerardo Pisarello; el comissionat de Seguretat,
Amadeu Recasens; el gerent de Seguretat, Jordi Samsó; representants de les
conselleries d’Empresa i Coneixement, i de Treball, Afers Socials i Famílies; Emilio
Ablanedo, subdelegat del govern espanyol a Barcelona; comandaments de la
policia espanyola, Guàrdia Civil i Duanes; Maite Fandos, diputada de Benestar
Social de la Diputació de Barcelona; Sixte Cambra, president del Port de Barcelona;
i representants de l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació de Municipis
de Catalunya, de la Diputació de Girona i dels ajuntaments de Calafell, Salou, El
Vendrell, Castelldefels, Sitges, Terrassa, Figueres, Llançà, Roses, Torroella de
Montgrí i Lleida.

(Aquest article que llegiu es publica gràcies als subscriptors voluntaris, que amb el
seu suport econòmic i periodístic són la clau perquè VilaWeb us arribi cada dia. Si
podeu contribuir amb una petita quota a fer de VilaWeb un mitjà encara més
independent i de més qualitat, us demanem que us apunteu en aquesta pàgina.)
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AMPLIACIÓ:Les administracions es conjuren per primer cop per lluitar
coordinadament contra el comerç ambulant il·legal
El Síndic de Greuges reuneix Generalitat, govern espanyol, ens locals i Port de Barcelona i insta a prendre
mesures policials i socials per "eradicar" el fenomen

Aquest text és un servei de l'agència ACN. VilaWeb no ha
intervingut ni en la selecció, ni en la redacció, ni en el contingut de
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ACN Barcelona.-Totes les administracions afectades han volgut donar la imatge
aquest dimarts d’unitat i coordinació en la lluita contra la venda ambulant il·legal.
“És un problema de país”, han dit diversos alcaldes afectats, i tots els representants
reunits a la seu del Síndic de Greuges han estat d’acord en mostrar “tolerància
zero” amb el ‘top manta’ i apostar per una coordinació que vagi des de la
investigació policial sobre l’origen, la presència policial als llocs de venda, l’atenció
social dels manters i la conscienciació dels consumidors. La reunió ha acollit una
quarantena de representants de la Generalitat, govern de l’estat, ens locals, cossos
policials i Port de Barcelona.

Després de l’increment del ‘top manta’ a Barcelona, la resta d’ajuntaments afectats,
sobretot de la costa catalana, han agraït que les administracions s’hagin reunit per
primer cop per coordinar estratègies, com les campanyes de conscienciació dels
consumidors, o l’atenció social als venedors irregulars. També s’ha posat de
manifest que cal augmentar la coordinació policial per lluitar contra les mà es que
importen, falsi quen i distribueixen el material il·legal, per tenir major presència
policial als llocs de venda i per atendre socialment els venedors, així com donar-los
una “alternativa laboral regularitzada”.Ribó ha agraït la presència de totes les
administracions convidades i ha explicat que en la reunió s’han reconegut “encerts
i errors” comesos  ns ara en la lluita contra la venda ambulant il·legal. Segons ell,
tots els presents tenen l’objectiu comú “d’eradicar aquest fenomen complex però
impropi d’una societat madura i democràtica”, que inclou l’explotació social, el
comerç il·legal i l’incivisme.Per fer propostes de coordinació, s’ha creat un grup de
treball més reduït format pels ajuntaments de Barcelona, Salou, Sitges i Roses, així
com la Generalitat i el govern espanyol. El 22 de novembre estan convocades altre
cop totes les organitzacions per escoltar les propostes de millora i fer balanç
d’aquest estiu. Ribó no ha volgut criticar altre cop el govern espanyol, com va fer fa
uns dies lamentant una suposada falta d’implicació dels cossos de policia
estatals.Per la seva banda, el subdelegat del govern espanyol a Barcelona, Emilio
Ablanedo, ha defensat la seva actuació. Així, ha dit que s’han incrementat un 21%
els controls físics al port, els més exigents d’Europa, segons ell, i un 28% les
sancions, amb un total de 124 detinguts i contactes habituals amb les marques
més falsi cades. Tot i així, ha admès que el ‘modus operandi’ de les mà es ha
variat. Si abans arribaven grans contenidors amb productes falsi cats al port o a
través de contenidors i s’emmagatzemaven en naus industrials, ara arriben petits
lots per missatgeria o paqueteria de productes genèrics que es falsi quen i
s’acaben de preparar en petits tallers il·legals, cosa que fa més difícil la detecció
policial. També ha recordat que la detecció és més difícil si els productes vénen de
dins de la Unió Europea.Per últim, ha lamentat que la col·laboració amb alguns
ajuntaments s’hagi vist interrompuda des de les eleccions locals de l’any passat.
Així, el 2014 es van fer 60 dispositius conjunts a Barcelona. Els primers mesos del
2015 se’n van fer 34, però després dels comicis només se’n van fer dos.Jané, que ha
marxat abans que acabés la reunió per un altre compromís, ha dit que un dels
punts en comú de tots els presents ha estat la “tolerància zero” amb el ‘top manta’
per la “mala imatge” que dóna de les ciutat i del país, i, sobretot pels perjudicis als
comerciants i l’economia productiva. Així, ha explicat que investigaran l’origen dels
productes i la seva distribució, es faran campanyes de conscienciació i sanció
contra els compradors i es faran patrullatges “de saturació” combinats amb
policies locals i la Policia Portuària de Barcelona per evitar la instal·lació dels
venedors a la via pública. Així, ha anunciat que properament es podran veure
patrulles mixtes a Barcelona.L’alcaldessa de Barcelona, Ada Colau, la de Roses,
Montserrat Mindan, i el de Sitges, Miquel Forns, i el tinent d’alcalde de Seguretat de
Salou, Francisco David González Cardeña, han coincidit en apuntar que no volen
desviar el problema al poble del costat, sinó resoldre’l i que no volen “zones
d’impunitat”. Tot i comprometre’s a treballar coordinadament, han admès que no
obtindran “solucions màgiques a curt termini”.A la reunió hi han assistit, a banda
del Síndic, el conseller d’Interior, Jordi Jané; el director dels Mossos, Albert Batlle; el
comissari en cap dels Mossos, Josep Lluís Trapero; l’alcaldessa de Barcelona, Ada
Colau; el primer tinent d’alcalde, Gerardo Pisarello; el comissionat de Seguretat,
Amadeu Recasens; el gerent de Seguretat, Jordi Samsó; representants de les
conselleries d’Empresa i Coneixement, i de Treball, Afers Socials i Famílies; Emilio
Ablanedo, subdelegat del govern espanyol a Barcelona; comandaments de la
policia espanyola, Guàrdia Civil i Duanes; Maite Fandos, diputada de Benestar
Social de la Diputació de Barcelona; Sixte Cambra, president del Port de Barcelona;
i representants de l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació de Municipis
de Catalunya, de la Diputació de Girona i dels ajuntaments de Calafell, Salou, El
Vendrell, Castelldefels, Sitges, Terrassa, Figueres, Llançà, Roses, Torroella de
Montgrí i Lleida.

(Aquest article que llegiu es publica gràcies als subscriptors voluntaris, que amb el
seu suport econòmic i periodístic són la clau perquè VilaWeb us arribi cada dia. Si
podeu contribuir amb una petita quota a fer de VilaWeb un mitjà encara més
independent i de més qualitat, us demanem que us apunteu en aquesta pàgina.)
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Roses va fer tràmits per acollir la subseu olímpica per a les proves de vela dels Jocs Olímpic de Barcelona 92

12.07.2016 | 10:41

EMPORDA.INFO Coincidint amb la propera celebració a Rio de Janeiro dels Jocs de la XXXI olimpíada,
l’Arxiu Municipal de Roses mostra a través de la secció «El Document del Mes» del portal web de

l'Ajuntament de Roses, el projecte fallit per convertir Roses en subseu olímpica per a les proves de
vela dels Jocs Olímpic de Barcelona 92.

El 12 de gener de 1984, l'Ajuntament de Roses va enviar a l'Oficina Olímpica de l'Ajuntament de
Barcelona una petició per acollir les proves de vela incloses als Jocs Olímpics de 1992. L'alcalde
rosinc Jaume Noguer Vicens, del PSC i en el càrrec entre 1979 i 1987, sol·licitava al cap de l'oficina,
Jordi Serra, la concessió d'aquest esdeveniment per fer possible "el desig de tots els rosincs". La

carta anava acompanyada d'un dossier amb les característiques tècniques de la badia de Roses, de la
població i de les infraestructures que s'havien de dur a terme per fer viable el projecte.

Des del moment en què Barcelona fes oficial la seva candidatura per a les Olimpíades de 1992, un
seguit de viles i ciutats catalanes, com Badalona, Cambrils i les poblacions del Golf de Sant Jordi,

Palamós i Roses, així com d'altres indrets dels Països Catalans, com Palma i València, es van postular
per acollir les proves olímpiques de vela. Era una oportunitat única per potenciar la imatge del
municipi escollit i per aconseguir una millora les seves infraestructures urbanístiques i de serveis.

En el cas de Roses, pocs dies després de l'anunci de la Ciutat Comtal, l'1 de juny de 1981, el Ple de
l'Ajuntament de Roses va aprovar per unanimitat sol·licitar que les proves de vela se celebressin a la
badia de Roses, que els municipis de la zona s'adherissin a la proposta i fer les gestions necessàries
per crear una comissió intermunicipal entre els ajuntaments interessats. Dos anys després, el
mes de març de 1983, es va constituir la Comissió Proolimpíades 1992, que seria formada per tres

membres del consistori i tres membres del Grup d'Esports Nàutics de Roses (GEN).

El mes de desembre de 1987 el COOB 92 va presentar el pla d'instal·lacions definitives i es decidia que
les proves de vela es durien a terme, definitivament, a Barcelona, on es construiria un port esportiu a

la platja del Poble Nou. Era el punt i final al projecte olímpic rosinc.
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Nova campanya d'excavacions al Castrum
Visigòtic de Roses
El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del segle VII dC

12.07.2016 | 13:23

EMPORDA.INFO Aquest mes de juliol es porta a

terme a Roses una nova campanya

d'excavació i documentació gràfica del
castrum visigòtic del Puig Rom, amb la

participació d'estudiants universitaris. Conèixer la
tipologia d'ocupació que existí arran de la muralla
i a les terrasses superiors del poblat i continuar

conservant i delimitant les estructures

descobertes en campanyes anteriors, són els
objectius dels treballs d'enguany.

La Universitat Rovira i Virgili de Tarragona

ha iniciat aquesta setmana la tercera

campanya d'excavacions arqueològiques al

Castrum Visigòtic de Roses, treballs que
s'emmarquen en el projecte quadriennal

subvencionat per la Generalitat de Catalunya,

per a l'estudi i posada en valor d'aquest jaciment

i que es desenvolupa a la població des de l'any
2014.

El jaciment del Puig Rom, declarat Bé
Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del segle VII dC i se situa en el context històric de
finals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots. Les campanyes arqueològiques
desenvolupades fins ara han posat de manifest l'existència d'una muralla que delimitava l'emplaçament
defensivament, mentre que l'absència fins al moment de restes d'armes i la recuperació de diferents
estris destinats a les activitats agrícola, ramadera i a la pesca, fa pensar en una poblat habitat per

pagesos, pescadors i artesans. La seva datació final se situa a partir de la primera meitat del segle
VIII.

Els treballs que es realitzen durant aquest mes de juliol estan dirigits a conèixer quin tipus
d'ocupació existí arran de la muralla, amb la intenció de poder valorar si les cases que es coneixen
fins al moment tenien continuïtat i ocupaven més extensió. Altre espai en el què es treballa són les
terrasses superiors del poblat, per tal d'identificar si existí ocupació en aquesta zona i de quina
tipologia era.

Per últim, com en les campanyes realitzades en anys anteriors, es treballa també en la conservació
de les estructures descobertes fins ara, així com en la neteja i delimitació del perímetre de la
muralla i en la recuperació dels nivells originals del jaciment, amb l'enretirada de runes i materials
existents.
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Alt Empordà

Besalú

Nova campanya d'excavacions al Castrum Visigòtic de Roses
Alt Empordà - 12/07/2016 - 14:28 | El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del
segle VII dC i se situa en el context històric de  nals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots

Aj.Roses

Aquest mes de juliol es porta a terme a Roses una nova campanya d'excavació i documentació gràfica del castrum visigòtic del Puig
Rom, amb la participació d'estudiants universitaris. Conèixer la tipologia d'ocupació que existí arran de la muralla i a les terrasses
superiors del poblat i continuar conservant i delimitant les estructures descobertes en campanyes anteriors, són els objectius dels
treballs d'enguany.

La Universitat Rovira i Virgili de Tarragona ha iniciat aquesta setmana la tercera campanya d'excavacions arqueològiques al
Castrum Visigòtic de Roses, treballs que s'emmarquen en el projecte quadriennal subvencionat per la Generalitat de Catalunya, per a
l'estudi i posada en valor d'aquest jaciment i que es desenvolupa a la població des de l'any 2014.

El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del segle VII dC i se situa en el context històric de
finals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots. Les campanyes arqueològiques desenvolupades fins ara han
posat de manifest l'existència d'una muralla que delimitava l'emplaçament defensivament, mentre que l'absència fins al moment de
restes d'armes i la recuperació de diferents estris destinats a les activitats agrícola, ramadera i a la pesca, fa pensar en un poblat
habitat per pagesos, pescadors i artesans. La seva datació final se situa a partir de la primera meitat del segle VIII.

Els treballs que es realitzen durant aquest mes de juliol estan dirigits a conèixer quin tipus d'ocupació existí arran de la muralla, amb
la intenció de poder valorar si les cases que es coneixen fins al moment tenien continuïtat i ocupaven més extensió. Altre espai en el
qual es treballa són les terrasses superiors del poblat, per tal d'identificar si existí ocupació en aquesta zona i de quina tipologia era.

Per últim, com en les campanyes realitzades en anys anteriors, es treballa també en la conservació de les estructures descobertes fins
ara, així com en la neteja i delimitació del perímetre de la muralla i en la recuperació dels nivells originals del jaciment, amb
l'enretirada de runes i materials existents.
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Nova campanya d'excavacions al Castrum Visigòtic de Roses
Alt Empordà - 12/07/2016 - 14:28 | El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del
segle VII dC i se situa en el context històric de  nals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots

Aj.Roses

Aquest mes de juliol es porta a terme a Roses una nova campanya d'excavació i documentació gràfica del castrum visigòtic del Puig
Rom, amb la participació d'estudiants universitaris. Conèixer la tipologia d'ocupació que existí arran de la muralla i a les terrasses
superiors del poblat i continuar conservant i delimitant les estructures descobertes en campanyes anteriors, són els objectius dels
treballs d'enguany.

La Universitat Rovira i Virgili de Tarragona ha iniciat aquesta setmana la tercera campanya d'excavacions arqueològiques al
Castrum Visigòtic de Roses, treballs que s'emmarquen en el projecte quadriennal subvencionat per la Generalitat de Catalunya, per a
l'estudi i posada en valor d'aquest jaciment i que es desenvolupa a la població des de l'any 2014.

El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d'Interès Nacional l'any 1963, data del segle VII dC i se situa en el context històric de
finals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots. Les campanyes arqueològiques desenvolupades fins ara han
posat de manifest l'existència d'una muralla que delimitava l'emplaçament defensivament, mentre que l'absència fins al moment de
restes d'armes i la recuperació de diferents estris destinats a les activitats agrícola, ramadera i a la pesca, fa pensar en un poblat
habitat per pagesos, pescadors i artesans. La seva datació final se situa a partir de la primera meitat del segle VIII.

Els treballs que es realitzen durant aquest mes de juliol estan dirigits a conèixer quin tipus d'ocupació existí arran de la muralla, amb
la intenció de poder valorar si les cases que es coneixen fins al moment tenien continuïtat i ocupaven més extensió. Altre espai en el
qual es treballa són les terrasses superiors del poblat, per tal d'identificar si existí ocupació en aquesta zona i de quina tipologia era.

Per últim, com en les campanyes realitzades en anys anteriors, es treballa també en la conservació de les estructures descobertes fins
ara, així com en la neteja i delimitació del perímetre de la muralla i en la recuperació dels nivells originals del jaciment, amb
l'enretirada de runes i materials existents.
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Diari digital des de Roses, tota una Vila

L’Andrea Rodríguez va oferir ahir la primera sessió d’aeròbic a Roses

d’aquest estiu

SEGÜENT ARTICLE →

Inscripcions anticipades de la

SealightCamí de llum, que

unirà Cadaqués i Cotlliure en

BTT

Arrenca la temporada d’aeròbic a les
platges de Roses
Per ViladeRoses  /   12/07/2016  /   No Comentat

Ahir es van iniciar les sessions d’aeròbic organitzades per l’Ajuntament de Roses per estar

en forma alhora que ens divertim a la platja

Ahir dilluns, 11 de juliol,

l’Àrea d’Esports de

l’Ajuntament de Roses va

iniciar una nova temporada

de les sessions d’aeròbic

que s’ofereix tots els anys

durant els mesos de juliol i

agost a les platges del

Salatar i Santa Margarita. I

en aquesta darrera, a

l’alçada de l’hotel

Monterrey, es on es va

portar a terme la primera de

les sessions, que va anar a

càrrec de la monitora

Andrea Rodríguez, que va afirmar que “és una activitat que faig pensant en tota mena de públic,

petits, mitjans i grans, en la que es tracta que tothom s’ho passi bé, per això fem exercici, que és

del que es tracta, però de manera suau, on tota la gent que hi participa pot seguir el ritme”.

Les sessions d’aeròbic, que es desenvoluparan durant tots els dies de la setmana de menys el

diumenge, aniran alternant les dues platges.

Així, els dilluns, els dimecres i els divendres a les 11 de la matí i a les 6 de la tarda es faran a la

platja de Santa Margarida, i els dimarts, dijous i dissabtes, a la mateixa hora, a la plata del Salatar,

davant l’hotel Marítim.

Unes sessions que duren al voltant de 45 minuts i en la que primerament “el que fem és escalfar

una mica al son de la música per després, un cop  hem agafat el ritme, posar  una música més

moguda i anar alternantla amb barrejantla amb música més tranquil∙la per al final ja de la

sessió fer una mica d’estiraments, i tot de manera divertida i amena”, va explicar Rodríguez,

com dient que les persones que hi vagin a fer aeròbic enguany a les platges de Roses no es

penediran.
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HOME  GENERAL  ROSES PREMIA AMB ÀPATS AL RESTAURANT ELS BRANCS (1 ESTRELLA MICHELÍN) LES
MILLORS FOTOS DE L’ESTIU ROSINC

L’Ajuntament de Roses organitza un concurs fotogrà c a través de la xarxa

social Instagram anomenat #visitroses_summer. La temàtica del concurs és

“L’estiu a Roses” i les fotogra es que es presentin han de contribuir a

difondre els atractius del municipi de Roses a través d’imatges detallistes o

genèriques.

Per participar en el concurs

s’han de compartir imatges

de fotogra es de Roses

durant l’estiu 2016 a través

d’un per l d’instagram en

obert perquè el jurat pugui

veure les imatges. Els

participants han de ser els

autors materials de la

fotogra a concursant, que ha

de ser original. Cada

participant pot presentar

tantes imatges com vulgui, penjades i etiquetades amb els hashtags

#visitroses_summer #aRoses #visitroses, i etiquetar a @visitroses a la

fotogra a. El període per penjar les fotogra es es va obrir el passat 1 de

juliol i romandrà obert  ns al 31 d’agost.

Cada setmana el jurat de l’Àrea de Turisme de l’Ajuntament de Roses triarà

una imatge  nalista que es publicarà a les diferents xarxes socials de

@visitroses. En total hi haurà 4  nalistes per mes. A  nal de mes es triarà la

guanyadora del mes mitjançant els vots dels seguidors de @visitroses, la

imatge guanyadora serà per tant la què tingui més likes al compte de

@visitroses. Hi haurà dues imatges guanyadores, una corresponent al mes

de juliol i una altra del mes d’agost.

Els guanyadors rebran com a premi un àpat per a dues persones al

restaurant gastronòmic Els Brancs de Roses, establiment guardonat amb una

estrella Michelin.

Podeu consultar les bases del concurs en el següent enllaç:

http://www.visit.roses.cat/ca/cb/agenda-/concurs-instagram-

visitroses_summer_1252.html

http://www.visit.roses.cat/ca/cb/agenda-/concurs-instagram-

visitroses_summer_1252.html
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HOME  ROSES  CULTURA  LA WEB MUNICIPAL ROSESCULTURA.CAT DIFON A PARTIR D’AVUI TOTA LA
CULTURA, PATRIMONI I PROGRAMACIÓ DE ROSES

L’Ajuntament de Roses presenta aquest matí la web rosescultura.cat, una

eina de comunicació que vol ser el referent de la població per estar al dia

dels esdeveniments, actes i notícies relacionades amb la cultura del

municipi.

L’activitat cultural de la vila,

cada vegada més activa, fa

necessari un mitjà de difusió

directe amb els usuaris. Per

això des del departament de

Cultura del consistori s’ha

volgut crear una web

especí ca i centrada en els

esdeveniments i calendari

d’activitats culturals que tenen lloc a la població, amb la qual difondre i

facilitar que l’oferta cultural de la vila sigui encara més propera i accessible a

la ciutadania.

Un dels aspectes contemplats en el disseny de la web ha estat que aquesta

tingués un component fortament visual i atractiu i molt orientat a la difusió

dels esdeveniments que se succeeixen a la població. Una gran usabilitat i

l’aplicació d’un sistema de  ltres, permeten la recerca de qualsevol

esdeveniment per segments temàtics com ara teatre, música, lectura,… però

també per equipament, com per exemple Biblioteca, Castell de la Trinitat,

Ciutadella, Ca l’Anita…

La nova web vol esdevenir una eina eminentment útil per als usuaris,

inicialment per a la seva informació i per a la difusió del patrimoni rosinc,

però també està preparada per, en un futur, oferir la possibilitat de

gestionar la compra d’entrades per al Teatre Municipal, concerts, etc. Així

mateix, el sistema permet obtenir tota una sèrie d’estadístiques que

permetran avaluar serveis, preferències dels usuaris o reclamacions, per

incidir en una millora continuada de les activitats.

Creació del Club Roses Cultura

Coincidint amb la creació d’aquesta nova plataforma informativa,

l’Ajuntament impulsa també a partir d’avui l’anomenat Club Roses Cultura.,

un carnet que permetrà obtenir als seus usuaris tota una sèrie d’avantatges,

com per exemple descomptes per a les representacions teatrals i concerts, o

visites als assajos.

L’objectiu primordial del club és  delitzar el públic interessat en

esdeveniments culturals, creant comunitat al voltant de la cultura, i poder

oferir-los una àmplia difusió de programació, activitats relacionades i

notícies culturals del seu interès. A més, permetrà conèixer de forma directa

les preferències d’aquest públic per tal de poder oferir una programació

cultural adaptada als seus interessos.

Les persones que vulguin formar part d’aquest Club poden descarregar-se el

formulari d’inscripció a la web www.rosescultura.cat i lliurar-lo

posteriorment a les taquilles del Teatre Municipal, a les o cines de l’Àrea de

Cultura i Festes (pl. Catalunya, 8, 2a planta) o per correu electrònic a l’adreça

cultura@roses.cat.

Un cop rebut el formulari, l’Ajuntament facilitarà el carnet acreditatiu que

permetrà gaudir de tots els nous avantatges. de tots els seus avantatges.

Podeu accedir a la web rosescultura en el següent enllaç:

http://www.rosescultura.cat/
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HOME  ROSES  CULTURA  L’INTENT PER FER ROSES SEU OLÍMPICA

Coincidint amb la propera celebració a Rio de Janeiro dels Jocs de la XXXI

olimpíada, l’Arxiu Municipal de Roses mostra a través de la secció «El

Document del Mes» del portal web de l’Ajuntament de Roses (www.roses.cat),

el projecte fallit per convertir Roses en subseu olímpica per a les proves de

vela dels Jocs Olímpic de Barcelona 92.

El 12 de gener de 1984, l’Ajuntament de

Roses va enviar a l’O cina Olímpica de

l’Ajuntament de Barcelona una petició per

acollir les proves de vela incloses als Jocs

Olímpics de 1992. L’alcalde rosinc Jaume

Noguer Vicens, del PSC i en el càrrec entre

1979 i 1987, sol·licitava al cap de l’o cina,

Jordi Serra, la concessió d’aquest

esdeveniment per fer possible “el desig de

tots els rosincs”. La carta anava

acompanyada d’un dossier amb les

característiques tècniques de la badia de

Roses, de la població i de les infraestructures que s’havien de dur a terme

per fer viable el projecte.

Des del moment en què Barcelona fes o cial la seva candidatura per a les

Olimpíades de 1992, un seguit de viles i ciutats catalanes, com Badalona,

Cambrils i les poblacions del Golf de Sant Jordi, Palamós i Roses, així com

d’altres indrets dels Països Catalans, com Palma i València, es van postular

per acollir les proves olímpiques de vela. Era una oportunitat única per

potenciar la imatge del municipi escollit i per aconseguir una millora les

seves infraestructures urbanístiques i de serveis.

En el cas de Roses, pocs dies després de l’anunci de la Ciutat Comtal, l’1 de

juny de 1981, el Ple de l’Ajuntament de Roses va aprovar per unanimitat

sol·licitar que les proves de vela se celebressin a la badia de Roses, que els

municipis de la zona s’adherissin a la proposta i fer les gestions necessàries

per crear una comissió intermunicipal entre els ajuntaments interessats. Dos

anys després, el mes de març de 1983, es va constituir la Comissió

Proolimpíades 1992, que seria formada per tres membres del consistori i tres

membres del Grup d’Esports Nàutics de Roses (GEN).

El mes de desembre de 1987 el COOB 92 va presentar el pla d’instal·lacions

de nitives i es decidia que les proves de vela es durien a terme,

de nitivament, a Barcelona, on es construiria un port esportiu a la platja del

Poble Nou. Era el punt i  nal al projecte olímpic rosinc.

Podeu consultar el document del mes en el següent enllaç:

JPEG image icon document mes juliol.jpg — JPEG image, 906 kB (927896

bytes)

http://www.roses.cat/la-vila/arxiu-

municipal/ txers/documents/Documentjuliol2016.pdf

(8)

Comparteix això:

COMENTARIS
Comentaris

TAGS: A ROSES AJUNTAMENT DE ROSES ALT EMPORDÀ AMR AROSES ARXIU

ARXIU MUNICIPAL ARXIU MUNICIPAL DE ROSES BARCELONA 92 CATALUNYA COSTA BRAVA

CULTURA DOCUMENTS EMPORDÀ ESPORTS GEN GIRONA

GRUP D'ESPORTS NÀUTICS DE ROSES IN COSTA BRAVA JOCS MUNICIPI OLIMPIADES

RIO DE JANEIRO ROSES

 6   0   0
MORE     

ShareShare

Correu electrònic

 6   0   0  

PREVIOUS

La web municipal rosescultura.cat
difon a partir d’avui tota la cultura,
patrimoni i programació de Roses

NEXT

Nova campanya d’excavacions al
Castrum Visigòtic de Roses

RELATED POSTS

21
WED

22
THU

25
FRI

26
SAT

ROSES

21
Núvols dispersos
humidity: 56%
wind: 5m/s NE
H 22 • L 17

Weather from OpenWeatherMap

°

° ° ° °

SOULS TRK - En
Roger té 18 anys
acabats de fer, li
encanta YouTube
perquè li permet
fer "lo que me
salga de los
cojones"

plataforma des d'on penja "Gameplays" del
popular ... LLEGEIX MÉS

P

PUBLIREPORTATGE

Del mar rosinc a "La
Peixateria"

eix fresc acabat de pescar per
les barques rosinques. Aquest
és el producte que se serveix a
“La Peixateria”.

El Rosinc Alejandro Sànchez es
presenta al programa de TV
Cámbiame

El Mediterranea Electronic
Festival assegura a
l’Aftermovie que tornarà a
Roses aquest estiu

Carnaval de Roses: d’un
suspens a un be alt

Detingut un veí de Roses que
conduïa temeràriament amb
un vehicle sostret a França
per l’Alt Empordà

iAle Vlogs

Roses diu NO a les festes amb
animals

Souls TRK

Arriba el Carnaval de Roses

Selecció de conductors per a la
borsa de bombers

L’Alejandro Sánchez basa el
seu treball de recerca en el
“No a l’Homofòbia”

EL MÉS
LLEGIT

3 de maig de 2016

28 de gener de 2016

10 de febrer de 2016

25 de gener de 2016

24 de gener de 2016  0

29 de febrer de 2016

3 de març de 2016

29 de gener de 2016

2 de febrer de 2016

3 de març de 2016

https://www.facebook.

Copyright © 2016 Condicions d'us i política de privacitat - Política
de cookies

La web municipal
rosescultura.cat difon a
partir d’avui tota la cultura,
patrimoni i programació de
Roses

12 de juliol de 2016  0

Projecció gratuïta de la
pel·lícula sobre el món de
l’skate AWAY DAYS, al
Cinema de Roses

24 de maig de 2016  0

Àngel Burgas parla del seu
llibre Noel et busca a la
Biblioteca de Roses

21 de gener de 2016  0

L’intent per fer Roses seu
olímpica

CULTURA 12 de juliol de 2016  guiaderoses  0

ULTIMA
HORA

  Taller de Gospel a RosesACTIVITATS ROSES

     CONTACTA

INICI ROSES AGENDA
ACTIVITATS

A L T
EMPORDÀ

TERRITORI CATALUNYA M Ó N OPINIÓ

MAGAZINE



Us de cookies

Aquest lloc web fa servir cookies. Si continúa navegant esta donant el seu consentiment per a l'acceptació de les esmentades cookies i l'acceptació
de la nostra política de cookies

ACEPTAR



Tweet 2

submit

HOME  ROSES  CULTURA  L’INTENT PER FER ROSES SEU OLÍMPICA

Coincidint amb la propera celebració a Rio de Janeiro dels Jocs de la XXXI

olimpíada, l’Arxiu Municipal de Roses mostra a través de la secció «El

Document del Mes» del portal web de l’Ajuntament de Roses (www.roses.cat),

el projecte fallit per convertir Roses en subseu olímpica per a les proves de

vela dels Jocs Olímpic de Barcelona 92.

El 12 de gener de 1984, l’Ajuntament de

Roses va enviar a l’O cina Olímpica de

l’Ajuntament de Barcelona una petició per

acollir les proves de vela incloses als Jocs

Olímpics de 1992. L’alcalde rosinc Jaume

Noguer Vicens, del PSC i en el càrrec entre

1979 i 1987, sol·licitava al cap de l’o cina,

Jordi Serra, la concessió d’aquest

esdeveniment per fer possible “el desig de

tots els rosincs”. La carta anava

acompanyada d’un dossier amb les

característiques tècniques de la badia de

Roses, de la població i de les infraestructures que s’havien de dur a terme

per fer viable el projecte.

Des del moment en què Barcelona fes o cial la seva candidatura per a les

Olimpíades de 1992, un seguit de viles i ciutats catalanes, com Badalona,

Cambrils i les poblacions del Golf de Sant Jordi, Palamós i Roses, així com

d’altres indrets dels Països Catalans, com Palma i València, es van postular

per acollir les proves olímpiques de vela. Era una oportunitat única per

potenciar la imatge del municipi escollit i per aconseguir una millora les

seves infraestructures urbanístiques i de serveis.

En el cas de Roses, pocs dies després de l’anunci de la Ciutat Comtal, l’1 de

juny de 1981, el Ple de l’Ajuntament de Roses va aprovar per unanimitat

sol·licitar que les proves de vela se celebressin a la badia de Roses, que els

municipis de la zona s’adherissin a la proposta i fer les gestions necessàries

per crear una comissió intermunicipal entre els ajuntaments interessats. Dos

anys després, el mes de març de 1983, es va constituir la Comissió

Proolimpíades 1992, que seria formada per tres membres del consistori i tres

membres del Grup d’Esports Nàutics de Roses (GEN).

El mes de desembre de 1987 el COOB 92 va presentar el pla d’instal·lacions

de nitives i es decidia que les proves de vela es durien a terme,

de nitivament, a Barcelona, on es construiria un port esportiu a la platja del

Poble Nou. Era el punt i  nal al projecte olímpic rosinc.

Podeu consultar el document del mes en el següent enllaç:

JPEG image icon document mes juliol.jpg — JPEG image, 906 kB (927896

bytes)

http://www.roses.cat/la-vila/arxiu-

municipal/ txers/documents/Documentjuliol2016.pdf

(8)

Comparteix això:

COMENTARIS
Comentaris

TAGS: A ROSES AJUNTAMENT DE ROSES ALT EMPORDÀ AMR AROSES ARXIU

ARXIU MUNICIPAL ARXIU MUNICIPAL DE ROSES BARCELONA 92 CATALUNYA COSTA BRAVA

CULTURA DOCUMENTS EMPORDÀ ESPORTS GEN GIRONA

GRUP D'ESPORTS NÀUTICS DE ROSES IN COSTA BRAVA JOCS MUNICIPI OLIMPIADES

RIO DE JANEIRO ROSES

 6   0   0
MORE     

ShareShare

Correu electrònic

 6   0   0  

PREVIOUS

La web municipal rosescultura.cat
difon a partir d’avui tota la cultura,
patrimoni i programació de Roses

NEXT

Nova campanya d’excavacions al
Castrum Visigòtic de Roses

RELATED POSTS

21
WED

22
THU

25
FRI

26
SAT

ROSES

21
Núvols dispersos
humidity: 56%
wind: 5m/s NE
H 22 • L 17

Weather from OpenWeatherMap

°

° ° ° °

SOULS TRK - En
Roger té 18 anys
acabats de fer, li
encanta YouTube
perquè li permet
fer "lo que me
salga de los
cojones"

plataforma des d'on penja "Gameplays" del
popular ... LLEGEIX MÉS

P

PUBLIREPORTATGE

Del mar rosinc a "La
Peixateria"

eix fresc acabat de pescar per
les barques rosinques. Aquest
és el producte que se serveix a
“La Peixateria”.

El Rosinc Alejandro Sànchez es
presenta al programa de TV
Cámbiame

El Mediterranea Electronic
Festival assegura a
l’Aftermovie que tornarà a
Roses aquest estiu

Carnaval de Roses: d’un
suspens a un be alt
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conduïa temeràriament amb
un vehicle sostret a França
per l’Alt Empordà
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Roses diu NO a les festes amb
animals

Souls TRK

Arriba el Carnaval de Roses

Selecció de conductors per a la
borsa de bombers

L’Alejandro Sánchez basa el
seu treball de recerca en el
“No a l’Homofòbia”
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12 juliol 2016

NOTÍCIES ROSES
NOVA CAMPANYA D’EXCAVACIONS AL CASTRUM VISIGÒTIC DE
ROSES
bonart

Durant el mes de juliol es porta a terme a Roses una nova campanya d’excavació i documentació grà ca del

castrum visigòtic del Puig Rom, amb la participació d’estudiants universitaris. Conèixer la tipologia d’ocupació

que existí arran de la muralla i a les terrasses superiors del poblat i continuar conservant i delimitant les

estructures descobertes en campanyes anteriors, són els objectius dels treballs d’enguany.

La Universitat Rovira i Virgili de Tarragona ha iniciat la tercera campanya d’excavacions arqueològiques al

Castrum Visigòtic de Roses, treballs que s’emmarquen en el projecte quadriennal subvencionat per la

Generalitat de Catalunya, per a l’estudi i valoració d’aquest jaciment i que es desenvolupa a la població des

de l’any 2014.

El jaciment del Puig Rom, declarat Bé Cultural d’Interès Nacional l’any 1963, data del segle VII dC i se situa en el

context històric de  nals de la Hispània romana i inici del domini dels monarques visigots. Les campanyes

arqueològiques desenvolupades  ns ara han posat de manifest l’existència d’una muralla que delimitava

l’emplaçament defensivament, mentre que l’absència  ns al moment de restes d’armes i la recuperació de

diferents estris destinats a les activitats agrícola, ramadera i a la pesca, fa pensar en un poblat habitat per

pagesos, pescadors i artesans. La seva datació  nal se situa a partir de la primera meitat del segle VIII.

Els treballs que es realitzen durant el mes de juliol estan dirigits a conèixer quin tipus d’ocupació existí arran

de la muralla, amb la intenció de poder valorar si les cases que es coneixen  ns al moment tenien continuïtat

i ocupaven més extensió. Altre espai en què es treballa són les terrasses superiors del poblat, per tal

d’identi car si existí ocupació en aquesta zona i de quina tipologia era.

Per últim, com en les campanyes realitzades en anys anteriors, es treballa també en la conservació de les

estructures descobertes  ns ara, així com en la neteja i delimitació del perímetre de la muralla i en la

recuperació dels nivells originals del jaciment, amb l’enretirada de runes i materials existents.
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